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Slovo starosty
Vážení spoluobčané,

dovolte, abych vás pozval na 11. jedná-
ní zastupitelstva obce, které je svoláno na 
pondělí 16. prosince 2024. Na programu 
bude mimo jiné schválení rozpočtu obce 
na příští rok 2025, projednání a  schválení 
vyhlášky o místním poplatku za obecní sys-
tém odpadového hospodářství nebo žádostí 
o dotace pro obecní spolky a jiné neziskové 
organizace. Dále projednáme Akční plán 
pro příští rok, participativní rozpočet a vý-
sledky letošního hlasování, schválení od-
měn členům výborů a  komisí, kteří nejsou 
členy zastupitelstva a další. Jednání je vždy 
veřejné a přítomní občané mají možnost se 
aktivně účastnit.  

Jak se v naší obci již stalo hezkou tradicí, 
v první adventní neděli jsme Vás pozvali na 
Rozsvícení vánočního stromu. Akce pro-
běhla v  neděli 1. prosince 2024 v  prostoru 
parkoviště před obecním úřadem, kde jsme 
instalovali stánky s  občerstvením a  prode-
jem drobného zboží s  vánoční tematikou. 
Chtěl bych tímto poděkovat organizátorům 
z  komise pro kulturu a  školství a  také za-
městnancům obecního úřadu za perfektní 
přípravu celé akce. Velké díky patří všem 
vystupujícím dětem ze základní a  mateř-
ské školy. A  také vystupujícím souborům 
FLOWTŘI a ACOUSTIC IRISH. Opět mů-
žeme obdivovat některé nové části vánoční-
ho osvětlení nebo svítící ozdoby, které nám 
kompletně instalovala společnost DAMIJA 

elektro s.r.o. z Dobré, za což velmi děkuje-
me. Svou premiéru má dřevěný betlém v za-
hradě u kostela, který byl pořízen na základě 
výsledků hlasování občanů v  participativ-
ním rozpočtu.

Tradičně Vás také chci upozornit na nej-
známější sbírku v České republice, kterou je 
Tříkrálová sbírka. V  první polovině ledna 
můžete potkat tříkrálové koledníky a přispět 
do pokladniček. Charitní tříkráloví kolední-
ci jsou rozeznatelní podle plastových kasi-
ček s logem Charity a na vyžádání se mohou 
prokázat průkazkou/plnou mocí. Základem 
sbírky je tedy koledování dům od domu 
a  v  ulicích, mimo to je možné se do sbírky 
zapojit zasláním DMS (DMS KOLEDA na 
87 777) nebo zasláním příspěvku na sbírko-
vé konto. Výtěžek sbírky bude zčásti využitý 
na rekonstrukce a  investice v  pobytových 
zařízeních Charity FM, doplnění vozového 
parku pro charitní pečovatelskou službu 
a doučování dětí ze sociálně slabých rodin.

Jménem vedení obce a  zaměstnanců 
obecního úřadu mi dovolte, abych Vám po-
přál v závěru tohoto roku hodně zdraví a ži-
votní pohody. Vánoce jsou mimo jiné časem 
setkávání a obdarování se navzájem. Věřím, 
že si všichni najdeme způsob, jak potěšit své 
blízké a jak jim dát najevo, že je máme rádi. 
Přeji Vám všem radostné Vánoce a hodně 
zdraví a pohody v novém roce 2025.

Ing. Jiří Carbol
starosta obce
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Co se nám podařilo v letošním roce
Začala doba adventní a s ní se nezadrži-

telně blíží konec roku 2024. Nastal vhodný 
čas poohlédnout se zpět a bilancovat, co vše 
se nám v letošním roce podařilo zrealizovat 
anebo opravit. Dovolte mi, abych Vám tedy 
krátce shrnul přehled letošních investičních 
akcí a oprav, které nám dovolil obecní roz-
počet realizovat a dokončit.

- Kamerový systém v  okolí obecního úřadu 
a v podchodu

- Nákup vozidla pro rozvoz obědů
- Výměna oplocení na multifunkčním hřišti
- Oplocení hřiště Sparta II. etapa
- Klimatizace v  kuchyňce a  baru společen-

ského sálu
- Oprava povrchů komunikací 5c a  8 

c (u Lentilek)
- Výměna svítidel veřejného osvětlení za 

LED II. etapa
- Investiční plán ZŠ 2024 (opravy v základ-

ní škole)
- Výstavba chodníku k Penny Marketu
- Vybudování veřejného osvětlení za zastáv-

kou Dobrá, střed
- Oprava střešní krytiny nad pavilónem 

F ZŠ (stará škola)
- Polyfunkční učebna v ZŠ

Celková hodnota těchto oprav a investic 
činí zhruba 23 759 000 Kč včetně DPH.

V letošním roce jsme také investovali do 
pořízení techniky pro zabezpečení a  zkva-
litnění služeb poskytovaných obecním úřa-
dem.
- Stroj pro údržbu travnatých ploch včetně 

zimního příslušenství
- Nový traktor pro sečení

Samozřejmě se pracovalo také na pří-
pravě různých projektů v  nejrůznějších 
úrovních stavební dokumentace

- Okružní křižovatka silnic II/648 
a II/4773h (nad kinem)

- Vodovod a  splašková kanalizace na 
p. č. 1712/1 a 1712/7 (lokalita u Černého 
potoka)

- Obecní dům č. p. 231
- Navýšení kapacity kuchyně MŠ
- Parkoviště na sokolském hřišti
- Snížení energetické náročnosti budovy 

č. p. 5 (šatny Sparta)
- Tréninkové hřiště SPARTA
- Stavební dokumentace pavilónu F  část 

A ZŠ (stará škola, naproti kostela)
- FVE na obecním úřadě a MŠ
- Energetické úspory v  budově ZŠ (FVE, 

nový zdroj tepla, kogenerace)
- Oprava Lávky pro pěší přes řeku Morávku

Jak sami vidíte, není toho málo. Dou-
fám, že se nám podaří většinu z  připravo-
vaných akcí dokončit a podaří se nám reali-
zovat vše, co je zahrnuto v návrhu rozpočtu 
pro rok 2025, i přes nepříznivý vývoj veřej-
ných financí. Po celý příští rok Vás budu 
opět informovat o  průběhu jednotlivých 
investičních akcích, tak jako jsem to dělal 
v letošním roce. Dovolte mi ještě, abych tím-
to poděkoval všem zaměstnancům úřadu, 
kteří nám pomáhají množství těchto inves-
tičních záležitostí zvládat, a to zejména Ing. 
Tomáši Chýlkovi a paní Markétě Řízkové 
bez jejichž práce by výše uvedený seznam 
určitě nebyl takto dlouhý, děkuji.

Pavel Peterek, místostarosta obce
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Vánoční osvětlení v naší obci
V  posledním listopadovém týdnu se 

v  naší obci rozsvítily již tradičně vánoční 
ozdoby v  centru obce podél hlavní cesty, 
u  mateřské i  základní školy a  parku. Nové 
ozdoby byly letos pořízeny podél chodníku 
k nádraží. První adventní neděli se k těmto 
ozdobám připojil slavnostně také nově vy-
sazený vánoční strom u kostela a vyřezáva-
ný betlém, které byly pořízeny díky návrhu 
do participativního rozpočtu pana Jana 
Gryžboně. V  letošním roce se vedení obce 
rozhodlo k těmto klasickým ozdobám přidat 
opět 3D ozdoby, vánoční baňku, andílka, 
vánoční věnec, strom před základní školou, 
houpacího koníka v  nadživotní velikosti 
před mateřskou školou a  zvířátka v  parku. 
Tímto počinem chceme občanům naší obce, 
zejména těm nejmenším, zpříjemnit prožití 
adventního a vánočního období. 

Vánoční baňku naleznete v  centru par-
ku u kostela. Tato baňka má uvnitř lavičku, 
kterou se rozhodně nemusíte bát využít 
a můžete se zde v dnešní uspěchané době na 
chvíli zastavit a posadit se. 

Nově jsou letos v  parku také andělská 
křídla, která slouží k  pořízení vánočních 
fotografií, stejně jako vánoční věnec před 
lékárnou u  hlavní cesty. Další novinkou 
pro letošní rok jsou andílci na věži kostela. 
Věž v současné době prochází rekonstrukcí, 
a  tak jsme se rozhodli využít situace a  ne-
vzhledné lešení alespoň trochu ozvláštnit 
pro vánoční období.

Chtěl bych tedy touto cestou poděkovat 
dodavateli vánočních ozdob firmě DAMIJA 
s.r.o., která nám opět pronajala nové oz-
doby. Velké díky jí patří hlavně za ty, které 
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Zimní údržba komunikací
Chtěl bych Vás poprosit o omezení 

parkování Vašich vozidel na obecních 
komunikacích. Zaparkovaná auta 
často komplikují a  někdy dokonce 
znemožňují provedení zimní údržby, 
obzvláště v užších uličkách naší obce. 
Náš dodavatel vykonávající údržbu 
komunikací a  též obec samotná se 
svojí technikou nechce riskovat po-
škození vašich vozidel. Tím, že vozidlo 
zaparkujete na jiném vhodném místě, 

například na svém pozemku v  zahra-
dě, předejde zbytečným a  mnohdy 
nepříjemným kompilacím, které ne-
provedení zimní údržby ve Vaší ulici, 
případně zahrnutí vozidla odklízeným 
sněhem, může přinést. Předem moc 
děkuji Všem našim uvědomělým obča-
nům – majitelům vozidel, kteří parkují 
jinde než na obecních komunikacích.

Pavel Peterek
1. místostarosta

tato společnost poskytla bezplatně nad rá-
mec naší objednávky. I díky tomuto se mo-
hou naše nejmenší děti radovat z velblouda 
a  třech králů před kostelem, lišky v  parku 
pod borovicemi nebo se mohou vyfotit u an-
dělských křídel. Velké díky jim patří samo-

zřejmě i za instalaci ozdob, které letos pro-
vázelo nevlídné počasí.

Přeji Vám všem příjemné a klidné prožití 
vánočních svátků, pevné zdraví a do nového 
roku 2025 všechno nejlepší.

Pavel Peterek, místostarosta obce 
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35 let uplynulo od sametové revoluce
Pro nás, kteří jsme sametovou revoluci 

zažili, zůstává tato událost navždy ulože-
ná v  srdci jako milé, světlé, teplé a  zářivé 
místo. Získali jsme svobodu – možnost 
i  schopnost volit, rozhodovat se a  jednat 
„podle své vůle,“ ať je jakákoli, a nést za to 
přiměřenou odpovědnost. Byla nastolena 
demokracie – forma vlády, v níž o výkonu 
státní (obecní, krajské, atd.) moci rozho-
duje mínění většiny oprávněných občanů, 
nejčastěji prostřednictvím voleb. Způ-
sob, jakým občané v demokratickém státě 
uplatňují své právo, určuje ústava.

Letos uplynulo 35 let od sametové re-
voluce. Žít ve svobodné a  demokratické 
zemi je štěstí, které nás potkalo, a je dobré 
si připomínat, co jsme sametovou revolucí 
v listopadu 1989 získali a o co jsme naopak 
rádi přišli. Pro mladou generaci je svobo-
da samozřejmostí, pro nás je to stále štěstí 
a dar.

Paní Jedličková, paní Hernik a  paní 
Pumrová připravily pro všechny věkové 
kategorie zajímavý týden spojený se same-
tovou revolucí.

Děti z mateřské školy mohly plnit úko-
ly vztahující se k danému tématu. Na plotě 
MŠ Dobrá byla nainstalována stezka s úko-
ly pro děti od 3 do 6 let. Tyto úkoly vedly 
děti a jejich rodiče ke společnému povídání 
o  rozdílech mezi dobou před rokem 1989 
a po něm. Děti si mohly připomenout čes-
kou hymnu, rodiče zavzpomínat na jarmil-
ky, mončičáky, štrample nebo céčka…

Po vyluštění tajenky čekalo na děti z MŠ 
Dobrá malé překvapení.

Žáci 1. stupně základní školy se zúčast-
nili poutavého odpoledne v  knihovně naší 
obce. Přítomno bylo 27 dětí, které luštily 
úkoly tematicky spojené s  rokem 1989, 
uzpůsobené tak, aby jim rozuměly. Vytvá-
řely a vybarvovaly symbolické klíče ke svo-
bodě, sledovaly animovaný film Fany a pes 
o pádu Berlínské zdi, zapalovaly svíčky za 
svobodu a povídaly si o jejím významu.

Pro dospělé občany proběhla v knihov-
ně beseda s  panem magistrem Liborem 
Magdoněm, profesorem gymnázia Petra 
Bezruče. Pan Magdoň, který působí také 
na Ostravské univerzitě, je známý bibliofil, 
moderátor a  příležitostný spolupracovník 
České akademie věd i Českého rozhlasu.

Ve Frýdku-Místku pořádá besedy pro 
veřejnost se známými i  méně známými 
výraznými osobnostmi z  různých oborů. 
K  sametové revoluci jej pojí osobní vzpo-
mínky a  zážitky – byl jedním z  jejích ak-
tivistů. V  té době studoval pedagogickou 
fakultu v  Ostravě a  působil jako člen stu-
dentského stávkového výboru.

Díky panu Magdoňovi jsme se na rok 
1989 podívali z  neobvyklého úhlu – skrze 
literaturu a  knihy, které formovaly myšle-
ní a  odhodlání tehdejší generace. Příběhy 
provázející cestu ke svobodě v průběhu let 
rozhodně neztratily svou sílu a  jsou stále 
aktuální.

„Sametový týden“ vyvrcholil tematic-
kým hospodským kvízem, který obsahoval 
7 okruhů zaměřených na sametovou re-
voluci. Otázky pokrývaly politiku, hudbu, 
módu i zajímavosti spojené se 17. listopa-
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dem 1989. Kvízu se zúčastnilo 9 družstev, 
atmosféra byla skvělá a  soutěžící si nejen 
rozšířili své znalosti, ale také se dobře po-
bavili.

Obec připravila v rámci oslav sametové 
revoluce hudební podvečer „s Karlem Kry-
lem“. Hudebně – literární pásmo přednesl 
pan Aleš Nitra, knihovník z Raškovic, kte-
rého z  pořádaných hudebních podvečerů 
již dobře známe.

Dovolte mi, abych upřímně a  z  celého 
srdce poděkovala našim „třem gráciím“ 
– paní Markétě Jedličkové, paní Michaele 

Hernik a paní Kristýně Pumrové – za jejich 
elán, za jejich práci, čas a  nadšení, které 
vložily pro příprav a realizace oslav 35. vý-
ročí sametové revoluce. Všechny dílčí akce 
byly skvěle připraveny, lidé se bavili a užili 
si to. Moc děkujeme!!!

Mnozí z  nás si díky připomenutí této 
události uvědomili, že nic není samozřej-
mostí. Ani svoboda, ani tolerance, ani přá-
telství či láska.

Ing. Ludmila Baranová
Místostarostka obce

Milí Dobřané,

Rok 2024 se chýlí ke konci. Pro někoho 
z nás byl veselý, pro jiné smutný, pro někoho 
úspěšný a pro další byl třeba mrzutý. V kaž-
dém případě pomalu končí a stojí před námi 
rok 2025.

Vedení obce se bude snažit zrealizovat 
spoustu investičních akcí dle možností roz-
počtu obce, po celý rok budete moci navště-
vovat kulturní, sportovní, společenské i zá-
jmové akce, které pro Vás připravují komise 
rady obce, spolky a vedení obce samotné.

Rok 2025 je pro naši obec ve znamení 
720. výročí od první zmínky Dobre Zemice. 
Od poloviny 17. století se naše obec nazý-
vá již jen názvem Dobrá, a tak ji známe do 
dnešních dnů.

Pevně věřím, že se nám podaří při růz-
ných příležitostech během celého roku tuto 
skutečnost připomínat. 

Přeji Vám všem, ať prožijete advent a vá-
noční dobu v  klidu, v  pohodě, mezi svými 

nejbližšími, pevné zdraví ať se Vás drží jako 
klíště, potlačte v sobě zlobu a zášť a otevřete 
svá srdce svým láskám, své rodině, přátelům 
a  známým, kolegům na pracovišti a  třeba  
také sousedům. 

Buďte k sobě laskaví, nevyvolávejte zby-
tečné třenice a  sváry. Každý z  nás si chce 
život užít, nejen prožít, a  tak to dopřejme 
nejen sobě, ale i ostatním.

Přeji nám všem v roce 2025 zdraví pevné 
jako skála, štěstí tolik, kolik ho jen unesete, 
pohodu doma i v práci, spoustu nových skvě-
lých nápadů, chuť začít něco nového, chuť 
pokračovat v tom, co se osvědčilo a přineslo 
někomu radost či užitek, přeji Vám úspěch, 
uznání okolí, přeji Vám, abyste si uměli ve 
větší míře uvědomit duševní hodnoty, které 
nám život přináší a vytváří. 

Přeji Vám, aby Vaši rodiče, děti, vnuci 
i pravnuci dokázali ocenit sílu rodiny a ob-
jetí nejbližších.

Ing. Ludmila Baranová
 místostarostka obce
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PROVOZNÍ DOBA OBECNÍHO ÚŘADU  
V DOBRÉ V DOBĚ VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ

Obecní úřad v  Dobré bude od prosince 
procházet rekonstrukcí vnitřních prostor. 
Z  toho důvodu bude omezen provoz úřadu 
v době vánočních svátků, a to takto:

•	 Pondělí  23. 12. 2024 – zavřeno
•	 Úterý  24. 12. 2024 – státní svátek 
•	 Středa    25. 12. 2024 – státní svátek
•	 Čtvrtek  26. 12. 2024 – státní svátek
•	 Pátek  27. 12. 2024 – zavřeno
•	 Pondělí  30. 12. 2024 – otevřeno  

 – 8:00-12:00, 12:30-17:00

•	 Úterý   31. 12. 2024 – zavřeno
•	 Středa  1. 1. 2025 – státní svátek  

 – zavřeno
•	 Od úterý 2. 1. 2025 běžná provozní doba 

úřadu.

Školní kuchyně bude dodávat obědy do 
pátku 20. 12. 2024 a znovu od čtvrtku 2. 2. 
2025.

V  době od 23. 12. 2024 do 1. 1. 2025 
bude školní kuchyně uzavřena.

Ing. Ludmila Baranová, , místostarostka obce

SDĚLENÍ PRO OBČANY
Z důvodu rekonstrukce interiéru obec-

ního úřadu budou po dobu stavebních 
prací upraveny provozní hodiny úřadu.

Obecní i  stavební úřad bude uza-
vřen každý pátek od 6. 12. 2024 do 
31. 1. 2025 včetně. Dále bude uzavřen ve 
čtvrtek 5. 12. a 12. 12. 2024, v pondělí 
23. 12. 2024 a v úterý 31. 12. 2024.

Během vánočních svátků bude úřad 
pro občany otevřen pouze 30. 12. 2024.

Ostatní provozovny v budově obecní-
ho úřadu nebudou rekonstrukcí dotčeny.

Děkujeme občanům za pochopení 
a vstřícnost.

Vedení obce

SVOZY POPELNIC
Poslední svoz popelnic (odpadů) 

bude v roce 2024 v standardním termínu 
30. a 31. 12. 2024.

V  roce 2025 bude navazovat 14denní 
cyklus svozu – tedy 13. a 14. 1. 2025, tak 
jak je uvedeno v  novém kalendáři Obce 
Dobrá na rok 2025.

Občané žijící na straně Skalice mají 
poslední svoz v  roce 2024 také ve stan-
dardním termínu 20. 12. 2024.

V  roce 2025 bude také navazovat 
14denní cyklus svozu – tedy 3. 1. 2025, 
tak jak je uvedeno v novém kalendáři Obce 
Dobrá na rok 2025.  
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Otevírací doba sběrného dvora v Dobré  
– o vánočních svátcích a na Nový rok

Pondělí 23. 12. 2024 ZAVŘENO
Středa 25. 12. 2024 ZAVŘENO
Pátek 27. 12. 2024 ZAVŘENO
Sobota 28. 12. 2024 8.00 - 12.00 hodin
Pondělí 30. 12. 2024 8.00 - 12.00 hodin
Středa 1. 1. 2025 ZAVŘENO

Termíny uzávěrek Doberských listů na rok 2025
Pondělí 

6.1., 3.2., 3.3., 7.4., 5.5., 2.6., 7.7., 4.8., 1.9., 6.10., 3.11., 1.12. 2025
příspěvky v tyto termíny je možné zasílat pouze do 12 hodin.

SmVaK Ostrava a.s. 

Oznámení o změně ceny  
vodného a stočného od 1. 1. 2025

Na základě usnesení představenstva akciové společnosti SmVaK Ostrava a.s., 
byly v souladu s platnou legislativou schváleny nové ceny  
vodného a stočného s účinností od 1. ledna 2025 takto:

Voda pitná (vodné) 63,20 Kč/m3 (bez DPH) 70,78 Kč/m3 (vč. 12% DPH)

Voda odvedená (stočné) 59,95 Kč/m3 (bez DPH) 67,14 Kč/m3 (vč. 12% DPH)  

Právní poradna 
pro občany obce Dobrá bude v roce 2025 probíhat každou první středu  

v měsíci v době od 16 – 17 hodin v budově Obecního úřadu Dobrá, 1. poschodí. 
Termíny:  8.1., 5.2., 5.3., 2.4., 7.5., 4.6., 2.7., 6.8., 3.9., 1.10., 5.11., 3.12. 2025.
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Informace z podzimní činnosti  
Komise pro rodinu a občanské záležitosti

V  září jsme museli zrušit kvůli přívalo-
vým dešťům akci Pohádkový les.

Z důvodu následného zákazu vstupu do 
lesa jsme nemohli akci uskutečnit v náhrad-
ním termínu. Určitě to napravíme příští rok.

Na začátku října proběhla Podzimní 
burza dětského oblečení, maminky nabídly 
k  prodeji tolik oblečení, že jsme se do sálu 
v základní škole zase sotva vešli. Prodalo se 
oblečení za 22 435,- Kč.

V  listopadu proběhla Burza hraček 
a  sportovního vybavení, měla rekordní 
účast nakupujících i  prodávajících. Hraček 
se prodalo za 30 065,- Kč.  Děkujeme za 
hračky pro charitu, budou předány sociální 
pracovnicí potřebným dětem.

Také děkujeme dárcům oblečení ve sbír-
ce pro Charitu Broumov.

Na konci listopadu se konalo Adventní 
tvoření, zájem byl obrovský, ale sál má jen 
omezenou kapacitu. Počet účastníků byl 
zaplněn hned první den přihlašování. Děku-
jeme panu učiteli Nohlovi za jedlové chvojí, 
které pro vyrábění daroval.

Všichni účastníci akce si odnesli výro-
bek, dospělí věnec, děti si zdobily skleničky 
jako svícny a vyráběly z papíru. Tyto výrobky 
potěší v adventním čase.

Děkuji všem členům Komise pro rodinu 
a občanské záležitosti za práci v roce 2024 
a přípravu dalších akcí v roce 2025.

Všem občanům Dobré přeji příjemné 
prožití Vánoc a hodně zdraví a štěstí v roce 
2025.

Radka Zitová 
předsedkyně komise
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Klub Seniorů
Ohlédnutí...

Dvoutisící dvacátý čtvrtý rok již za pár 
dní ukončí své trvání. Zanechá nám hodně 
vzpomínek na společně prožité chvíle v naší 
vesnici.

Měli jsme všichni spoustu možností se-
jít se na různých zábavných, sportovních či 
společenských akcích, které průběžně při-
pravovaly všechny spolky, komise, knihov-
na, mateřská i  základní škola. Raději je 
nebudu jmenovat, abych na někoho neza-
pomněla.

Opravdu byl někdy problém najít volný 
termín, ať na hřištích, nebo v  sále naší zá-
kladní školy, k uskutečnění nějaké akce, ať 
už pro děti, nebo dospěláky. Dobrá prostě 
tento rok neprospala. Přeji všem, kdo se o to 
přičinili, aby jim iniciativa vydržela i nadále.

Spoluobčanům přeji veselý vstup do No-
vého roku, hodně elánu, zdraví a přátelství.

Informace členům Klubu seniorů – se-
jdeme se opět ve zdraví 8. ledna 2025 na 
výroční členské schůzi ve 15,00 hod. v  re-
stauraci u  Hučky. Budou vybírány členské 
příspěvky 

Radostné prožití Vánoc přeje Drahomí-
ra Gryžboňová 

předsedkyně Klubu seniorů 

Komise pro sport a volný čas
V sobotu 9. 11. 2024 jsme se vydali na 

podzimní výšlap Morávka Úspolka – přes 
údolí Skalka a  Okrouhlici na Morávku 
Bebek. Na trasu 10 km se nás vydalo 9. 

V Dobré byla hustá mlha, ale sotva jsme 
dojeli nad přehradu Morávka, mohli jsme si 
užít mrazivý, ale krásný slunečný den.

Děkuji všem zúčastněným a těším se 
na další výšlapy v roce 2025.

 Za sportovní komisi přejeme všem 
klidné prožití vánočních svátků a  v  no-
vém roce pevné zdraví.

Renata Friedlová 
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Základní škola Dobrá, informuje
Otevřené hodiny

6. listopadu se uskutečnila akce 1. stup-
ně „Otevřené hodiny“. Rodiče v  tento den 
měli možnost nahlédnout do prvních dvou 
vyučovacích hodin. Viděli, jak jejich děti 

pracují, jak se v hodinách chovají, jak jsou 
aktivní, jaké metody a formy práce jsou při 
vzdělávání realizovány. 

Žáci byli pracovití, důslední, pečliví, vy-
učující do mnohých aktivit zapojili i rodiče. 
V hodinách panoval pohodový duch a všich-
ni si to vzájemně užili. V  tento den školu 
navštívilo celkem 129 zákonných zástupců.

Na nabídku Otevřených hodin jsme za-
znamenali pozitivní ohlasy a  byl to dobrý 
čin školy nesoucí titul „Rodiče vítáni“. Po-
děkování zaslouží i žáci 9. B, kteří pomáhali 
s organizačním zajištěním.

Mgr. Renata Kubalová

Zkoumáme AI – projektový den v 5. ročníku
V  každé ze tříd 5. ročníku se uskuteč-

nil projektový den na téma umělé inteli-
gence a  využití 3D virtuálních brýlí. Tento 
projekt přinesl žákům příležitost hlouběji 
proniknout do světa technologií, které nás 
obklopují. Program projektového dne byl 

rozdělen do několika různorodých aktivit, 
které přiblížily svět umělé inteligence a prá-
ci s  moderními technologiemi zábavnou 
formou.

Projektový den začal diskusí o  tom, co 
je to vlastně inteligence, v čem jsme jako je-
dinci výjimeční. Probrali jsme rozdíly mezi 
přirozenou a umělou inteligencí, jakým způ-
sobem se tyto formy rozvíjejí a jak je možné 
je měřit. Tato úvodní část pomohla dětem 
lépe porozumět základům umělé inteligen-
ce a jejímu uplatnění v praxi. Další část pro-
jektového dne byla věnována strojovému 
učení, které je důležitou součástí AI. Žáci 
se dozvěděli, jak funguje trénování modelů 
strojového učení a  co je k  tomu zapotřebí. 
Pomocí jednoduchých příkladů si vyzkouše-
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li trénování modelu a porozuměli principu, 
že strojové učení se zlepšuje postupně na zá-
kladě zpracování velkého množství dat. Tato 
aktivita dětem ukázala, jak mohou různé ap-
likace AI zpracovávat informace a „učit se“ 
pro lepší výkon v různých úkolech. 

Jednou z  nejoblíbenějších aktivit byla 
tvorba obrázků a  tvorba hudby pomocí ná-
strojů umělé inteligence. Děti si vyzkoušely 
kreslit obrázky za pomoci AI aplikací, které 
dokážou převádět textové zadání na obraz. 
Tato aktivita nejen rozvíjela kreativitu dětí, 
ale zároveň jim ukázala, jakým způsobem je 
možné použít AI k uměleckému vyjádření.

Jedním z  hlavních bodů programu byla 
práce s  3D virtuálními brýlemi. Žáci měli 
možnost ponořit se do virtuální reality a ob-
jevovat tak nové světy a  různá prostředí. 
V rámci této aktivity se děti naučily, jak vir-
tuální brýle fungují, a prozkoumaly vzdělá-
vací možnosti, které tato technologie nabízí.

Na závěr projektového dne jsme se za-
měřili na důležité téma bezpečnosti na in-
ternetu. V  dnešní době je sdílení fotografií 
a  osobních údajů čím dál častější, a  proto 
je nezbytné, aby si děti uvědomovaly rizika 
spojená s  online prostředím. Probrali jsme 
zásady bezpečného chování na internetu, 
jak správně chránit soukromí a  co je třeba 
brát v úvahu při sdílení fotografií na sociál-
ních sítích.

Mgr. Michaela Kuboňová

Druhé místo florbalistů z Dobré
Na začátku listopadu se naše florbalo-

vé družstvo z  Dobré vydalo do nedalekého 
Frýdku-Místku, kde se uskutečnil florbalový 
turnaj. Na něm se sportovně střetli žáci z 8. 
a 9. ročníků. A  jelikož vím o kvalitě našich 
hochů, tak jsem věřil v úspěch. A ten se do-
stavil.  Naši školu reprezentovali: Štěpán 
Carbol, Bořek Labuda, Vojtěch Voráček, 
Štěpán Chrubasík, Daniel Kubica, Albert 
Klose, Matěj Tichopád, František Kozel, 
Oliver Radim Tragan, Matouš Šancer, Do-
minik Kaňok.

Na turnaji se sešlo sedm velice kvalit-
ních družstev z okrsku Frýdek-Místek, což 
nakonec i  potvrdila konečná tabulka, kte-

rá byla opravdu vyrovnaná. První zápas 
nás trápila koncovka, když jsme ani přes 
velký tlak nedokázali proměnit tutovky, 
které jsme si naši hrou připravili, a  proto 
jsme prohráli s Gymnáziem Cihelní 3:5, ale 
i přesto byl cítit z našich kluků hlad po ví-
tězstvích, která se nakonec dostavila. S do-
mácí 2. ZŠ si naši chlapci vedli lépe a doká-
zali ji přehrát 4:3. 

Semifinálový zápas chlapci odehráli 
proti vítězi druhé skupiny 5. ZŠ a předvedli 
naprosto perfektní výkon, když dokázali vy-
hrát 4:1. Tento sportovní výkon byl důleži-
tým impulsem do posledního zápasu, který 
měl rozhodnout o celkovém vítězi turnaje. 



12/2024

- 15 -

Tradiční turnaj v dodgeballu
Dodgeball je speciální druh vybíjené, kdy 

proti sobě soupeří dvě družstva. Každé druž-
stvo má 5 hráčů na hřišti, kdy se snaží „vy-
řadit ze hry“ protihráče z palubovky. Tým vy-
řadí protihráče tak, že ho buď vybije míčem, 
anebo chytí hozený míč od protihráče. 

Školního turnaje v této populární hře se 
zúčastnilo 70 hráček a hráčů z 6. až 9. tříd. 
Turnaj byl rozdělen na dvě kategorie – v III. 
kategorii byly 6. a  7. třídy, v  IV. kategorii 
byly 8. a 9. třídy. 

III. kategorii vyhráli žáci ze sedmé tří-
dy s názvem Veverky ve složení: M. Sikora, 
P.  Sikora, T. Banetka, O. Gurecký, T. Kan-
tor, kteří předvedli v  našich tělocvičnách 
nejlepší výkon, takže zaslouženě vyhráli. 
IV.  kategorii pak překvapivě vyhráli žáci 
z osmého ročníku s názvem Kominíci ve slo-
žení: B.  Dudková, A. Bušovský, V. Carbol, 
V. Smolka, M. Klimeš. 

Chtěl bych poděkovat všem zúčastně-
ným žákům, kteří předvedli suprové tý-

mové výkony, ale také 
příkladné sportovní 
chování. Zároveň chci 
poděkovat Klubu rodi-
čů za finanční podporu 
turnaje a také paní Šár-
ce ze školního bufetu za 
přípravu balíčků s  od-
měnami pro první tři 
týmy obou kategorií.

Sportu zdar!

Mgr. Petr Krus

V posledním zápase šlo o přímý souboj 
o prvenství v tomto turnaji s Gymnáziem Ci-
helní. Do finále nastoupili naši borci velice 
dobře, kdy po většinu části v  tomto zápase 
vedli. Bohužel přišly slabší momenty naší 
hry, kdy jsme dostali nešťastné góly a museli 
jsme se sklonit před výkonem Cihelní, která 
nakonec vyhrála 4:3. Po závěrečném hvizdu 
bylo cítit zklamání, triumf byl blízko, ale 
i přesto chci celému mančaftu poděkovat za 
bojovnost a vzornou reprezentaci naší školy.

Mgr. Petr Krus
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Ples 9. ročníku
13. listopadu se konal již 3. ročník Plesu 

9. ročníku. Popularita této akce Žákovského 
parlamentu neustále roste. Stejně tak i pro-
myšlenost nápadů a  detailů, které z  plesu 
dělají podvečer, na který se nezapomíná.

Letos si deváťáci dali s  přípravami 
opravdu záležet. Vlastně ples začali chystat 
již na konci minulého školního roku. Katka 
Kochová a Simča Lešanovská z 9. B si sesta-
vily tým zástupců všech čtyř devátých tříd 
a pustili se do plánování, příprav a realizace.  

Plesu se zúčastnilo 79 dětí z  9. roční-
ku. Všichni přišli ve společenském oděvu. 
Většina dívek měla modré šaty, které ladily 
s modrostříbrnou výzdobou. Kluci v košilích 
a oblecích krásu dívek podtrhovali. Večerem 
nás prováděla Sára Krupová z  9. B. Viktor 
Pšenica z 9. A díky své laskavosti chvíli nepo-
seděl a stejně jako loni pomáhal paní Šárce 
z bufetu s obsluhou hostů. Stoly se prohýbaly 
pod množstvím připraveného občerstvení. 
Na pódiu se blýskal fotokoutek, který i díky 

připraveným rekvizitám lákal k fotografová-
ní. Děti se u něj hodně nasmály, stejně jako 
u tradičních her jako jsou židličkovaná, či ta-
nec s balónky. Netradiční pak byla tombola, 
která byla plná vtipných cen (např. pod ná-
zvem večeře pro dva čekaly na výherce čínské 
polévky a  svíčka apod.). Děti tančily, bavily 
se. V  průběhu večera probíhalo hlasování 
o krále a královnu plesu. Stali se jimi Viktor 
Pšenica z 9. A a Larissa Kacerlová z 9. C, kteří 
si s obdrženými korunkami na hlavě zatančili 
společný tanec.

Ples se prostě povedl a věříme, že na něj 
budou naši deváťáci dlouho vzpomínat. Dě-
kujeme všem dětem a učitelům, kteří se na 
přípravách a průběhu plesu podíleli, i rodi-
čům, kteří podpořili děti napečením dobrot, 
či darem do tomboly. Děkujeme paní Šárce 
z bufetu za její pomoc a podporu a také Klu-
bu rodičů za finanční příspěvek.

Školní psycholožka  
Mgr. Eva Švrčinová
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Projekt „Stavba domu“
V  rámci spolupráce v  projektu MAP se 

naše škola zúčastnila další aktivity – Stavby 
domu. Dne 13. listopadu se 4 vybrané děti 
z pátých tříd, jmenovitě Justýna Majdlocho-
vá, Natálie Miarková, Tereza Stypková a Ja-
kub Ryška, vydaly do ZŠ Dobratice, kde se 
společně s  dalšími 5 družstvy z  jiných škol 
zúčastnily soutěže Stavba domu. 

Děti měly možnost zapojit své dovednos-
ti, procvičit si základní principy architektu-
ry, kreativity a týmové spolupráce. Rozvíjely 
své povědomí o  tom, co vše je potřeba vě-
dět a zajistit ke stavbě domu, od koupi po-

zemku, financí, práce a nářadí, řemeslníků 
a důležitosti přesných měření a výpočtů. Na 
jednotlivých stanovištích plnily různé úko-
ly, sestavovaly různé stavebnice, elektrické 
obvody, řešily matematické úlohy z finanční 
gramotnosti, tvořily loga, vizitky, procvičo-
valy tím i dovednosti s IT technologiemi. 

Dětem z  naší školy se moc dařilo, do-
kázaly vybojovat 1. místo a odnést si cenné 
dárky. Moc blahopřejeme a  děkujeme za 
vzornou reprezentaci školy. 

Mgr. Markéta Turoňová 

Bubnovačka 2024
19. listopadu se naše škola připojila 

k akci Bubnovačka. K akci, do které se zapo-
jily stovky škol napříč Českem a Slovenskem 

a  kterou zaštítil pan prezident Petr Pavel 
i Ministerstvo školství, mládeže a tělovýcho-
vy ČR. Bubnovačka upozorňuje na důležitost 
ochrany dětí před domácím násilím.

Třídní učitelé věnovali první vyučovací 
hodinu preventivnímu programu Cent-
ra Locika. Ve druhé vyučovací hodině se 
s  dětmi a  připravenými nástroji přesunuli 
na místa bubnování. Některé třídy šly před 
školu, jiné do atria, některé zůstaly bubno-
vat ve škole. Nástroje dětí použité k bubno-
vání byly velmi rozmanité, od hudebních 
nástrojů jako jsou bubny, tamburíny, rum-
ba koule či paličky po dózy od svačin, pa-
puče či PET láhve. Děti i učitelé bubnovali 
naplno.

Věříme, že nás bylo slyšet široko daleko. 
Proč? Protože ticho děti před násilím ne-
ochrání.

Školní psycholožka Mgr. Eva Švrčinová
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Projekt Volba povolání
V  rámci projektu Volba povolání pro-

běhly ve dnech 20. – 22. listopadu besedy 
žáků devátého ročníku se zástupci středních 
škol nejbližšího okolí. Žáci byli seznáme-
ni s  nabídkou studia na dané střední škole 
i  s  mimoškolními aktivitami dané střední 
školy. Nedílnou součástí prezentací jsou 
i  pozvánky na Dny otevřených dveří, kde 
mohou žáci i  se svými zákonnými zástupci 
získat podrobnější informace a seznámit se 
s prostředím dané střední školy. 

Besed se zúčastnily školy nabízející ma-
turitní i učňovské obory z nejbližšího okolí 
– Střední odborná škola Třineckých železá-
ren, Střední odborná škola Lískovecká Frý-
dek-Místek, Gymnázium Cihelní, Střední 
zdravotnická škola Frýdek-Místek, Střed-
ní průmyslová škola, Obchodní akademie 
a Jazyková škola Frýdek-Místek, Obchodní 
akademie Havířov, Střední průmyslová ško-
la stavební Havířov, Střední škola gastro-
nomie, oděvnictví, služeb Frýdek-Místek, 
Jazykové gymnázium Ostrava a  jedna sou-
kromá škola PrimMat Frýdek-Místek.

Od loňského školního roku lze podávat 
přihlášky elektronicky. Jedinou změnou je 
sjednocení termínu pro podávání všech při-
hlášek na 1. – 20. února 2025. V tomto ter-

mínu bude možno v elektronickém systému 
DiPSy zadávat přihlášky pro všechny školy 
a obory, včetně uměleckých.  V 1. kole a 2. 
kole lze podat až 3 přihlášky (+ 2 přihláš-
ky na školy s  talentovou zkouškou). Každý 
žák si musí určit prioritu přihlášek. Pokud 
bude žák úspěšný na více školách, bude au-
tomaticky přiřazen na školu s vyšší prioritou 
v přihlášce. Pokud by nastala situace, že žák 
nechce na určenou školu nastoupit, je přije-
tí zrušeno a musí se účastnit znovu dalšího 
kola přijímacích zkoušek. Zápisové lístky 
byly již v loňském školním roce zrušeny.

Ve čtvrtek 21. listopadu proběhla beseda 
pro zákonné zástupce žáků devátého roční-
ku o změnách v přijímacím řízení, o kterou 
byl velký zájem. Zástupcům byly zodpově-
zeny i dotazy, převážně na téma priority při-
hlášek a zrušení odvolání. 

V rámci volby povolání je v prosinci plá-
novaná exkurze na SOŠ Lískovecká a  pro 
zájemce skupinové testování profesní orien-
tace ve spolupráci s Pedagogicko-psycholo-
gickou poradnou Frýdek-Místek.

Všem žákům devátého ročníku přejeme 
úspěšnou volbu střední školy.

Mgr. Jana Filipová

Vermikompostér ve škole
Naše škola má novou ekologickou ak-

tivitu, která pomáhá nejen životnímu pro-
středí, ale i našim květinám. V rámci letoš-
ního tématu Ekoškoly, které je prostředí 
školy, Ekotým zakoupil vermikompostér 
s kalifornskými žížalami, které se postarají 

o zpracování organického odpadu. Tyto ží-
žaly se živí zbytky zeleniny, které nám každý 
den poskytuje školní jídelna. 

Úkolem žáků je pravidelně žížaly krmit 
a rosit, aby měly dostatek potravy i vlhkosti. 
Během tohoto procesu žížaly vytváří kva-
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Matematika a fyzika ve škole
Ve druhé polovině měsíce listopadu se 

na naší škole uskutečnilo několik akcí s ma-
tematicko-fyzikální tematikou. 

Ve dnech 14. a  15. 11. proběhlo školní 
kolo mezinárodní Astronomické olympiády, 
kterou pořádá Česká astronomická společ-

nost. Soutěž je určena pro druhý stupeň ZŠ 
a  je rozdělena do dvou kategorií. Olympiá-
dy se zúčastnilo celkem 73 žáků, kteří vy-
pracovávali připravené úkoly. V  kategorii 
6. a  7. tříd  se zúčastnilo 36 žáků, 33 bylo 
úspěšných. V druhé kategorii – 8. a 9. tříd 
se stalo úspěšnými řešiteli 14 žáků z 37. Do 
korespondenčního krajského kola, které 
proběhne v lednu 2025, se celkem probojo-
valo 47 žáků.

V  následujícím týdnu se v  odpoledních 
hodinách vybraní žáci 8. a  9. ročníku při-
pravovali na matematicko-fyzikální soutěž 
Náboj Junior. Připomněli si své znalosti, 
rozšířili je, procvičili logický úsudek, vy-
zkoušeli spolupráci a taktiku v týmech. Tato 
příprava se poté na soutěži opravdu vyplati-
la.  V pátek 22. 11. se žáci naší školy zapojili 

litní kompost a  žížalí čaj, což je vynikající 
přírodní hnojivo pro květiny, které rostou 
v prostorách školy. Tento projekt nejen při-
spívá k ochraně životního prostředí, ale také 
žákům ukazuje, jak lze efektivně zpracová-
vat organický odpad a  přeměňovat jej na 
užitečný materiál pro zahrady a rostliny. 

Vermikompostování je skvělým příkla-
dem, jak může každý z nás snižovat množ-
ství odpadu a přispět k udržitelnosti. Učíme 
žáky ekologickému přístupu a  zodpověd-
nému chování, které budou moci využívat 
i  v  budoucnosti. Vermikompostovat totiž 
může každá domácnost, je to velice nená-
ročná činnost.

Sára Krupová 9.B,  
vedoucí žákovského Ekotýmu
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do mezinárodní soutěže Náboj Junior. Jedná 
se o  týmovou soutěž žáků druhého stupně 
základních škol a  odpovídajících ročníků 
víceletých gymnázií. Žáci soutěží v čtyřčlen-
ných týmech. Tým má k dispozici v každém 
okamžiku 6 úloh a  může řešit libovolnou 
z  nich. Výsledkem úlohy je většinou číslo, 
ale výsledky nestačí tipovat. Cílem je vyřešit 
co nejvíce úloh za co nejkratší čas. Na sou-
těžním místě ve Frýdlantu nad Ostravicí se 
družstvo 9. ročníku (Matouš Šancer, Kryštof 
Pavlásek, Bára Chodúrová a  Lucie Maden-
ská) umístilo na krásném 6. místě v  kon-
kurenci 35 družstev většinou složených ze 
studentů víceletých gymnázií. Oceňujeme 
také práci týmu 8. ročníku (Vojtěch Smolka, 
Bára Olšarová, Adrian Bušovský a  Magda 
Lhotáková), který se umístil sice na 26. mís-
tě, ale byl jedním ze tří týmů, který neměl ve 
svém složení staršího a  zkušenějšího žáka 
9. ročníku, čímž byl znevýhodněn. Umístění 
družstev v  rámci republiky a  v  rámci mezi-

národní soutěže bude možné najít na webo-
vých stránkách Náboje Junior.

Aby si své znalosti, logický úsudek, po-
střeh i  trpělivost, zručnost a  odvahu mohli 
ověřit také žáci 6. a 7. ročníku, připravily jim 
vyučující M, F a Př ve škole akci „Únikovka“ 
s přírodovědným zaměřením. Žáci řešili lo-
gické úlohy, dělali pokusy, měřili, bloudili 
labyrintem za světla baterky a  sbírali kódy, 
pomocí nichž si mohli v  závěru otevřít zá-
mek k truhle a získat odměnu a symbolický 
klíč ke spokojenému odchodu domů. Podle 
slov žáků se tato akce vydařila.

Závěrem gratulujeme všem úspěšným 
žákům a  rovněž děkujeme za vzornou re-
prezentaci školy.  Oceňujeme úplně všechny 
účastníky soutěží a  akcí, kteří jsou ochotni 
zabývat se matematikou a  fyzikou ve svém 
volném čase.

Za VO fyziky Mgr. Dagmar Pohludková  
a Mgr. Blanka Vroblová

Družinové okénko
Na konci října se 5. oddělení školní dru-

žiny vydalo na procházku po obci Dobrá. 
Cílem tohoto dobrodružství bylo pozorovat 
změny přírody, které s sebou přináší podzim. 
Společnost jim po cestě dělal ježek Čenda, 
který se stal jejich průvodcem a také zároveň 
zadavatelem úkolů: např: sbírat listy nebo vy-
robit bodliny, které by ježka v chladných mě-
sících zahřály. Děti také vytvořily z nasbíra-
ných přírodních materiálů nádherný listnatý 
strom. Procházka se dětem líbila a podpořila 
tak jejich vztah k přírodě.

2. oddělení celý rok pracuje a zaměřu-
je se na úpravu loni vysazeného Minilesa. 

Děti vyrobily krásné ježky a umístily je do 
úkrytu připraveného z  listí a  dřeva. Upro-
střed vzniká „Beruškov“, berušky budou 
mít krásnou vesničku s jezírkem.

V listopadu jsme pro všechna oddělení 
připravili ukázku canisterapie. Navštívila 
nás paní lektorka s labradořicí Tessie, kte-
rá je držitelkou několika záchranářských 
ocenění. Ukázala dětem, co všechno pejsci 
vycvičení pro canisterapii umí. Paní cviči-
telka měla připravený bohatý program – 
pracovní listy, kontaktní ukázky s  Tessie. 
Děti mohly pejska hladit, překračovat, 
podlézat a fenka si brala pamlsky přímo od 



12/2024

- 21 -

dětí, ale pouze na povel cvičitelky. Děti se 
dozvěděly spoustu nových informací, kde 
všude tito speciálně vycvičení pejsci pomá-
hají, a to nejen jako asistenční psi, ale i jako 
záchranáři.

V  rámci projektu Dobrosad vyráběla 
čtyři oddělení ŠD ptačí budky ve školní 
dílně pod vedením pana ornitologa Kond-
ziolky. Aktivně se zapojili i oslovení rodiče, 
kterým touto cestou chceme moc poděko-
vat. Po teoretické přípravě se děti chopily 
vrtaček, šroubků, kladívek a  štětců a  pod 
dohledem dospělých zhotovili celkem 16 
ptačích příbytků. Ty spolu s krmítky zavěsí-
me během prosince v Dobrosadu.

Na závěr bychom Vám chtěli s  dětmi 
popřát klidné a pohodové prožití vánočních 
svátků.

Vychovatelky ŠD
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Mateřská škola Dobrá, informuje
Listopad byl pestrý nejen ve školce, ale 

i  v  přírodě. Kouzelná líska nám prozradila 
svá tajemství a my jsme spolu s ní poznávali 
krásy podzimu, obdivovali barevnost a tvary 
listů, učili se názvy stromů, hráli si a tvořili 
z  podzimních plodů, uklízeli naši zahradu. 
Na výpravách do okolí jsme sledovali pod-
zimní počasí a  s  větrem pouštěli na hřišti 
draky.

13. listopadu přivezlo Divadlo Koloběž-
ka dětem do školky pohádku O Krakonošovi 
a jeho kouzelné fajfce a po úvodní písničce:

„Kolo, kolo, koloběžka,

jízda na ní není těžká,

je to príma špás.

Vozí děti do pohádky,

nejdřív tam a pak zas zpátky,

povozí i vás“, svezlo děti do Krakonošovy za-
hrádky, kde pomohly Krakonošovi čarovat 
s počasím.  

Druhý týden jsme se ve školce věnovali 
tématu sv. Martina. Nejprve jsme se ve tří-
dách seznámili s  legendou o sv. Martinovi. 
Kdo to byl a proč si připomínáme jeho svá-
tek. Dětem se vyprávění moc líbilo a příběh 
si chtěly zahrát i  jako dramatizaci, kdy se 
voják Martin rozdělil s  chudým žebrákem 
o svůj plášť. Následovaly dny plné kreslení, 
stříhání, lepení. Děti počítaly a hledaly stej-
né vločky, malovaly husy, podkovy, vystřiho-
valy koně, počítaly slabiky, zpívaly písničky, 
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rytmizovaly slova z  legendy, seznámily se 
např. s významem slova žebrák. 

Tajně jsme doufali a  čekali, jestli nám 
Martin přiveze sníh. A přání se nám splni-
lo. V  den svého svátku nám Martin poslal 
sice jen drobné poletující vločky, ale o týden 
později již pěknou sněhovou nadílku. Děti 
se s  nadšením pustily do sněhových rado-
vánek, koulování, dělání andělíčků ve sně-
hu, tvoření koulí a  stavění sněhuláků. Ale 
nakonec to bylo přesně tak, jak nám pro-
zradil Martin v básničce: „můj sníh dlouho 
nevydrží“ a za pár dní po sněhu nebylo ani 
památky.  

A  když nemůžeme mít radovánky sně-
hové, tak si užíváme radovánky vodní. Naši 
plaváčci se vždy těší na úterý. Na bazéně na 
Olešné pilně trénují plavání, skoky do vody 

a potápění a je znát, že dělají velké pokroky. 
Na konci každé lekce si za odměnu užívají 
všechny vodní atrakce – divokou řeku, tobo-
gán a vířivku. Nejraději by na bazén jezdili 
celý rok, ale čekají nás už jen dvě poslední 
lekce.

Děti moc zajímá, jak to na tom našem 
světě chodí, a tak jsme si povídali o ročních 
obdobích – jaké měsíce je tvoří, jak se stří-
dají v průběhu roku, podle čeho je poznáme, 
a  co ve kterém období rádi děláme. Prostě 
jaro, léto, podzim, zima, každé období je 
prima. 

A my víme, že zima už je za dveřmi a  je 
potřeba se na ni pořádně připravit. My se 
dobře oblečeme, obujeme teplé boty, nasadí-
me čepice a rukavice, ale co příroda a zvířát-
ka? Jaká volně žijící zvířata známe, co o nich 
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víme, jak se připravují na zimu a jak jim mů-
žeme pomáhat? Nad tím vším jsme přemýš-
leli, na zvířátka si zahráli a na zimu jsme jim 
nachystali teplé pelíšky a pořádné zásoby. 

Na konci listopadu to vypadalo, že nám 
někdo ve školce vykouzlil Vánoce. Objevil 
se tu krásně nazdobený vánoční stromeček 
a hala se proměnila ve vánoční jarmark. Ale 
kdepak kouzlo. Takto pěkně čarovat umí-
me my – krásné dekorace tvořící vánoční 
atmosféru jsou dílem naší paní asistentky 
Marcelky, výrobky k prodeji dlouho dopředu 
tvořili všichni zaměstnanci naší školky, děti 
i  rodiče, perníčky, vánočky a  jiné vánoční 
dobroty upekly naše paní kuchařky a něko-
lik maminek. A tak prodejní stoly byly plné 

voňavých vánočních balíčků, ozdob, dárků, 
drobností a  dekorací, keramiky a  šperků, 
adventních věnců, kalendářů a svícnů. A to 
vše s krásným cílem udělat dětem hrací část 
zahrady i z druhého boku MŠ – herní prvky, 
dřevěný domeček, kuchyňka, relaxační zóna 
– lehátka. 

V  neděli 1. prosince začíná advent 
a k němu patří těšení. A my se můžeme tě-
šit na Mikulášskou nadílku, na odpoledne 
s  dětmi a  rodiči na třídách, na dárky pod 
školkovým vánočním stromečkem, na lyžař-
ský kurz pro přihlášené děti a vánoční kon-
cert, který se bude konat v úterý 17. prosince 
v kostele v Dobré.

Paní učitelky ze třídy Sovičky
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Místní knihovna Dobrá

KnIHoVna DobRá: aKCe PRo 
VšeCHny VěKoVé KaTegoRIe

Milí čtenáři, v uplynulém měsíci se 
knihovna v Dobré stala centrem kultur-
ního a společenského dění, kde se uskutečni-
lo několik zajímavých akcí pro širokou veřej-
nost. Knihovna, kromě své tradiční funkce, 
nabízí prostor pro různé aktivity, které pod-
porují čtenářskou gramotnost, kreativitu 
a  komunitní život. Rádi bychom se s  vámi 
podělili o přehled některých z nich.

LITeRáRně-HuDební 
PoŘaDy aLeše nITRy

V měsíci listopadu se konaly dva večery, 
věnované ikonám české hudební scény V. Ne-
ckářovi a K. Krylovi. Tyto akce se staly krás-
ným propojením hudby, poezie a vzpomínek 
na významné osobnosti, které svou tvorbou 
ovlivnily nejen hudební svět, ale i celou čes-
kou kulturu. Aleš Nitra přítomné seznámil 
s  životními příběhy obou umělců, jejichž 
tvorba byla v průběhu večera přiblížena pro-
střednictvím písní a ukázek z literárních děl. 
Václav Neckář, jehož písně se staly symbolem 
české pop music, a  Karel Kryl, jehož písně 
byly nejen hudebními skvosty, ale i  silný-
mi politickými a  sociálními komentáři, byli 
v tomto večeru zobrazeni nejen jako umělci, 
ale i  jako lidé s  hlubokým vztahem k  české 
kultuře a historii.

PŘeDnášKa o bezPečnosTI 
na InTeRneTu

Díky nadaci Senioron jsme mohli uspo-
řádat přednášku o  reklamách na internetu. 
Cílem této akce bylo osvětlit, jak internetové 

reklamy fungují, jaké formy mají a  jak 
se mohou uživatelé bránit nechtěnému 
nebo podvodnému reklamnímu ob-
sahu. Přednáška byla velmi přínosná 

pro všechny účastníky, kteří se chtěli lépe 
orientovat ve světě online inzerce a ochránit 
se před případnými nástrahami digitálního 
marketingu.

TýDen sVoboDy V DobRé
Velmi si vážíme toho, že jsme mohli být 

zapojeni do celotýdenní akce: Týden svobody 
v Dobré, která se konala díky M. Jedličkové, 
M. Hernik a K. Pumrové. Knihovna poskyt-
la zázemí pro přednášku o  literárním světě 
v  dobách komunismu a  akci pro děti s  ná-
zvem Sametové odpoledne, obě tyto akce 
byly skvěle připravené a my jsme velmi rádi, 
že jsme toho mohli zúčastnit.

PŘeDnášKa snoubení Vína  
s čoKoLáDou

Knihovna Dobrá uspořádala velmi lahod-
nou a inspirující akci pro všechny milovníky 
čokolády. Přednáška s degustací o čokoládě, 
která proběhla v příjemné atmosféře knihov-
ny, přilákala nejen nadšené gurmány, ale i ty, 
kteří se chtěli dozvědět více o historii a tajem-
stvích tohoto oblíbeného sladkého pokrmu.

Přednášející, odbornice na čokoládu paní 
Krčálová, přítomným vysvětlila, jak čokoláda 
vzniká, jaké jsou různé druhy kakaa a jaký vliv 
má země původu na chuť a kvalitu čokolády. 
Účastníci se dozvěděli o procesu výroby čoko-
lády – od sklizně kakaových bobů až po finál-
ní produkt v  podobě čokoládových tabulek. 
Přednášející se také zaměřila na rozdíly mezi 
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různými typy čokolády – hořkou, mléčnou 
a bílou – a vysvětlila, jaké suroviny a metody 
výroby ovlivňují jejich chuť a  strukturu. Po 
teoretické části přišla na řadu ta nejvíc oče-
kávaná – degustace čokolády. Účastníci měli 
možnost ochutnat různé druhy čokolády, kte-
ré se od sebe lišily nejen obsahem kakaa, ale 
i příchutěmi, jako jsou ořechy, ovoce nebo ko-
ření. Degustace byla příležitostí, jak si uvědo-
mit, jak různé druhy čokolády působí na naše 
chuťové pohárky a  jak vnímat jemné rozdíly 
mezi jednotlivými vzorky. Toto vše se snoubi-
lo s kvalitním vínem z jižní Moravy, které měli 
návštěvníci také možnost ochutnat. 

RozsVíCení VánočníHo  
sTRoMu V obCI

Vánoční atmosféra v obci Dobrá byla le-
tos opět nezapomenutelná díky tradičnímu 
rozsvícení vánočního stromu, které se kona-
lo v první adventní neděli. Knihovna Dobrá 
byla součástí této slavnostní události, kdy 
nejen že přispěla k  vánočnímu kouzlu, ale 
nabídla i pestrý program pro všechny věkové 
kategorie. Pro děti byla připravena speciální 
vánoční dílna, kde si mohly vytvořit různé 
vánoční dekorace, jako jsou ručně vyráběné 
ozdoby na stromeček z  papíru. Vzhledem 
k  chladnému počasí si návštěvníci mohli 
v knihovně na chvíli odpočinout a zahřát se. 
Knihovna byla otevřena jako příjemné útoči-
ště, kde si zájemci mohli dát horký čaj nebo 
kávu, popovídat si s  přáteli a  užít si poklid-
nou atmosféru svátečního času. Tento malý 
útěk před zimním chladem byl vítaným zá-
zemím pro všechny, kteří přišli na rozsvícení 
stromu, a přispěl k celkové příjemné a rodin-
né atmosféře. Rozsvícení vánočního stromu 
v  Dobré, včetně aktivit pořádaných knihov-
nou, bylo nádherným příkladem komunitní 

spolupráce a přátelské atmosféry. Knihovna 
nejen přispěla k vánočnímu kouzlu, ale také 
se postarala o to, aby si každý našel svůj dů-
vod k návštěvě. Ať už to bylo vánoční tvoření 
pro děti, zázemí pro zahřátí, nebo možnost 
vrátit knihy, tato akce opět potvrdila, jak sil-
nou součástí místní komunity knihovna je.

V  prosinci bychom rádi pozvali dospělé 
na „Knihovnický večer plný zážitků“, kte-
rý se bude konat 13. 12. 2024 od 19 hod. 
a přinese bohatý program. Dozvíte se, jakou 
knihu koupit pod stromeček, pobavíme se 
a vzděláme u krátkého knihovnického kvízu 
a na závěr si promítneme film Vlny. Upozor-
ňujeme, že počet míst je na tuto akci omezen. 
Bližší informace a vstupenky budou k dispo-
zici v knihovně.

Knihovna v  Dobré se stále více profilu-
je jako kulturní a komunitní centrum, které 
není jen místem pro půjčování knih, ale i pro 
různé společenské a vzdělávací akce. Organi-
zované aktivity pomáhají rozvíjet kreativitu, 
vztahy mezi sousedy a posilují kulturní život 
v obci. Věříme, že i v příštím roce knihovna 
nabídne širokou škálu akcí, které přilákají 
nové návštěvníky a přinesou radost všem vě-
kovým kategoriím.

Neváhejte nás navštívit, rádi Vám pomů-
žeme, nejen s výběrem knih, ale také tiskne-
me, kopírujeme, laminujeme různé doku-
menty.

Všechny potřebné informace jsou k  dis-
pozici na www.knihovna-dobra.cz  nebo na 
tel. 558 641 016 a  604 288 693, nebojte se 
ozvat, jsme Vám plně k  dispozici, na Vaše 
dotazy rádi odpovíme a těšíme se na Vaši ná-
vštěvu.

P. Slováčková, ředitelka MK Dobrá
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STalo Se před 10 leTy (vyjímáme z kroniky a novin roku 2014)
Předseda zahrádkářů Čestmír Jež uspořádal první ochutnávku jablek v Dobré.
Jsou pokáceny některé staré stromy za obecním úřadem, u nádraží a na
Hůrkách kvůli obecnému ohrožení; přesto to mnozí občané nesou nelibě.
Na 88 místech v Dobré jsou namontovány na sloupy elektrického vedení
reproduktory, stejně tak čidla u řeky,jak to vyžaduje protipovodňová ochrana. 
Obec pořídila čisticí a kropicí vůz, který nám zušlechťuje místní komunikace.
Vysazena je „zelená protihluková stěna“, 220 metrů dlouhý pás stromů a keřů na jižní straně
„dálnice“, chránící naše bydlení od hluku i prachu, který se z rychlostní silnice šíří.
Zahájená je rekonstrukce a výstavba chodníků v centru obce — úsek od restaurace U Oráče až
po křižovatku na Nošovice. Chodníky jsou nově po obou stranách silnice.
Bývalé nákupní středisko (č. p.  72, kdysi pradávno obchod „u Krusa”), koupila obchodní
společnost MotoZem z Havířova. Během krátké doby budovu rekonstruovala.
Rekonstrována a opatřena střešní nástavbou je též budova č.p. 70 (obchod Jana Matery).
Zkrášlují se čekárny na zastávkách autobusů vyměnou plechových dílů za průsvitné, laminátové.
Občané se mohli vyjádřit v dotazníku jak jsou spokojeni u nás v obci se zdravotnictvím a
sociálními službami, bezpečností, stavem komunikací a životním prostředím.
Ve škole natáčela Česká televize — 18. května 14 vybraných „třeťáků“ a „čtvrťáků“ vystupovalo
v dětském „Déčku“, což je nový televizní kanál vyhrazený hlavně dětem a mládeži. 
V Obecníku je odehráno divadelní představení Blbec k večeři — po více jak 30 letech vytvořili
divadlo naši ochotníci. Představení mělo ohromný úspěch a pro velký zájem se opakovalo. 
Je vypracován a schválen Strategický plán obce na léta 2014—2020, na jehož základě bude
nastaveno další směrování investic.
Stranou obce, na hranici Dobré a Skalice, roste konstrukce průmyslového mostu přes Morávku.
Naší škole byl z rukou ministra školství na 4 roky propůjčen mezinárodní titul »Ekoškola«.
V srpnu se objevil v silnici u odbočení na parkoviště před obecním úřadem „ostrůvek“ s novým
přechodem pro chodce, poněvadž se v těchto místech předpokládá jeho největší využití. 
Obnovený kříž byl v neděli 20. září za teplého večera instalován u č. p. 842 a požehnán.
Výstava k šedesátému výročí založení Českého zahrádkářského svazu v Dobré byla 22. září. 
Volby do obecního zastupitelstva (a do senátu) se konaly v pátek 10. a sobotu 11. října. Lidovci
zvítězili přesvědčivě o 6000 hlasů, což bylo necelých 33 %; dosud koaliční strana Občané pro
občany získala 19,50 %. Opozice neuspěla. 
Základní škola omezila vstup cizích osob do budovy; děti i dospělí, kteří mohou dovnitř jen na
povolení, musí být po celou dobu pobytu pod trvalým dohledem zaměstnanců školy.
„U Medvěda“ (blízko VÚHŽ) roste stavba badmintonové haly, základy a šalování jsou již hotovy.
Ve středu 13. listopadu bylo otevřeno obchodní centrum Frýda ve Frýdku, postavené na místě
již v březnu demontované a zbourané sportovní haly, jež zde vyrostla před 40 lety. Je v něm
60 obchodů. Vedle je postavena nová sportovní hala Polárka. 
V sobotu 13. prosince při mši svaté byly požehnány tři nové zvony sv. Jiří, sv. Antonín a Panna
Maria, které nahradily staré, ocelové z roku 1920. Duchovní správce farnosti P. Bohumil při té
příležitosti přivítal biskupa ostravsko–opavské diecéze, jakož i farníky, kteří zaplnili celý kostel.
Nové zvony mají jména podle zasvěcení kostela v Dobré, na Prašivé a kaple v Nižních Lhotách. 
Bohoslužba v neděli 25. prosince byla s vánoční mší skladatele Františka Kolaříka. Chrámový
sbor tak oslavil 55 let vedení Zdeňkem Tesarčíkem.

Připravil Rostislav Vojkovský, kronikář
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Vyřezávaný betlém a obecní vánoční stromeček
Ti z vás, kteří v neděli 1. prosince zavítali 

na akci Rozsvícení vánočního stromu, si ur-
čitě všimli dvou novinek v  prostorách před 
kostelem sv. Jiří. V  rámci participativního 
rozpočtu pro rok 2024 byl pořízen vyřezáva-
ný betlém a zasazen živý vánoční stromeček.

Práce na vyřezávaném betlému byla za-
hájena 15. října 2024 a trvala tři týdny. Au-
torem tohoto krásného díla je řezbář Radek 
Zdražil z Kozlovic. Betlém obsahuje vyřezá-

vané figury v životní velikosti, které zobrazují 
svatou rodinu a  dvě zvířátka (do budoucna 
může být rozšířen o  další figury). Celý bet-
lém je vyřezán z topolového dřeva a je umís-
těn u kostela, kde si ho mohou prohlédnout 
všichni obyvatelé i návštěvníci obce.

Obecní vánoční stromeček je druhu 
Abies nordmanniana, známý také jako jedle 
kavkazská. Tento stromek byl vysazen na jaře 
2024 a při výsadbě měl výšku 4 metry. V do-
spělosti může dosáhnout výšky 15-20 metrů. 
Realizaci výsadby provedla odborná firma 
ZAHRADY R+R z Krmelína.

Velké poděkování patří Tomáši Chýlkovi, 
Markétě Řízkové a Pavlovi Peterkovi za jejich 
podporu a úsilí při realizaci těchto projektů. 
Občané Dobré se mohou těšit z těchto krás-
ných vánočních přírůstků, které přinášejí ra-
dost a sváteční atmosféru do našich domovů.

Jan Gryžboň,  
navrhovatel projektu v rámci PR
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ZE ŽIVOTA DOBERSKÝCH SKAUTŮ

sTŘeDIsKoVý TeaMbuILDIng
Začátek listopadu byl určen nezvyklé ví-

kendovce s  názvem Kopání. V  rolích účast-
níků se objevili střediskoví vedoucí, kterým 
program chystal Jorg s Želvou a servis zajistil 
tým roverů z okresu a Metty.

Akce začala slavnostním nástupem v  tě-
locvičně s  úvodním slovem Jorga, vedou-
cího střediska. Po vydatné večeři nás čekal 
kvíz. V  mnoha okruzích prověřil naše zna-
losti skautské, historické, psychologické, 
ale i  třeba zeměpisné. Náročné otázky jsme 
pak Želvě, jako tvůrkyni, mohli ohodnotit ve 
zpětné vazbě. Do večerky už probíhal volný 
program v duchu deskovek, filmu či tvoření 
s kůží nebo pájkami na dřevo.

U  rozcvičky dostál Jorg svému jménu 
a protáhl nás znamenitě na vzdáleném plác-
ku. Rovněž i první programový blok byl v jeho 
režii. Představil nám březové lístky, ocenění 
pro lidi pracující dobrovolně s mládeží. Vzá-
pětí si nás vzala opět Želva, abychom několi-
ka aktivitami venku zkoušeli vzájemnou dů-
věru. V dalším bloku jsme byli tvůrci obsahu 
my, při vyprávění všemožných nezdarů z pra-
xe. Následovala přednáška o využití AI v naší 
činnosti, kterou nám však trochu kazilo slabé 
internetové připojení. 

Pozdní oběd nás naladil k odpočinku opět 
u deskovek a  tvoření či k sladkému spánku. 
Poté jsme dokončili dopolední program 
o nezdarech v naší činnosti, kdy jsme vzpo-
mínali na vše, co se nepovedlo. Mnohdy silné 
zážitky, avšak s dobrými konci. Následovala 
krátká hra po skupinkách, které měly tvořit 
fotky podle zadání. Už se setmělo, když jsme 

se vrátili zpátky, akorát včas abychom po-
stupně mohli chodit na stezku. Na několika 
zastaveních nás čekaly otázky k  přemýšlení 
nad minulostí, současností i  budoucností 
nás i střediska. Ve stejný čas ostatní účastníci 
debatovali, hráli, nebo tvořili vzpomínkové 
placky, či prkýnka se vzory. Vyhodnocení foto 
soutěže přišlo jako další a  zároveň skončila 
stezka. Vydali jsme se všichni prožít rituál. 
Ten začal děkovným slovem Jorga, kterého 
všichni následovali pokládáním svíček před 
ostatní, s pár slovy díků. Už pozdní večer pak 
završilo udělování březových lístků jak no-
vých, tak i druhých stupňů dlouholetým ve-
doucím. Do noci pak probíhaly diskuze, další 
deskovky, či odpočinek prostý.

Ráno byla celá základna uklizena a  ro-
zešli jsme se do kostela nebo svých domovů 
s díky za skvěle nachystaný víkend, který do-
volil i nám vedoucím zažít si akci z pohledu 
účastníků.

Samozřejmě se budeme těšit na již pláno-
vaný další ročník!

Dominik „Koci“ Sýkora
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Ze šachových polí
V  listopadu pokračovaly soutěže druž-

stev 1. ligy a okresního přeboru 2. a 3. kolem. 
V krajské soutěži již proběhlo 3. a 4. kolo.

1. LIga 
Po nadějné remíze v  prvním kole s  Mo-

ravskou Slavii Brno jsme se v  druhém kole 
střetli v okresním derby se zkušeným celkem 
TJ TŽ Třinec, který dlouhodobě patří k nej-
lepším oddílům v republice včetně mnohých 
účasti svého A týmu v nejvyšší soutěži, extra-
lize.

Hráči Třince od první minuty utkání 
měli z  osmi hraných partií hned sedm pod 
kontrolou a  postupným časem získávali na 
šachovnicích převahu. Ta vyústila v  zisk tří 
vyhraných partií s konečným výsledkem 3:5 
v náš neprospěch. Z našeho týmu si vítězství 
odnesl jen Josef Kratochvíl, půlbod za remízu 
vytěžili Bochnička, Straka, Slanina a Filip.

Ve třetím kole jsme opět vyrazili do Brna, 
tentokrát do Jundrova. A bylo to utkání velmi 
dramatické. Tentokrát naše družstvo po prv-
ních dvou hodinách hry stálo dobře a přinu-
tilo soupeře, aby více útočil. Narazil však na 
pevnou obranu a karta se začala otáčet v náš 
prospěch. Dostali jsme se do vedení 3:1 a ani 
bývalý čtyřnásobný mistr republiky velmis-
tr Pavel Blatný nedokázal snížit stav utkání 
v souboji s juniorem Markem Fizerem, který 
u nás hostuje z frýdeckého Interchessu.

Konečnou výhrou v  poměru 5:3 jsme 
tak dosáhli prvního prvoligového vítězství 
a  posunuli se tak do středu velmi vyrovna-
né tabulky. Za naše družstvo plně bodovali 
Matyáš Marek, Natálie Kaňáková a Miroslav 

Slanina, půl bod za remízu přidali Dominik 
Kula, Marek Fizer, Tomáš Filip a Pavel Keprt.

Tabulka 1. ligy sk. Východ po 3. kole:

 KRajsKá souTěž
Po prvních dvou kolech byla naše rezerva 

ve spodní části tabulky s pouhým jedním bo-
dem. Vzestup tabulkou mělo potvrdit utkání 
s posledním Frenštátem. A očekávání se na-
plnilo. Hosté nedokázali bodovat ani na jed-
né šachovnici a odvezli si tak hrozivý debakl 
8:0. Z  výhry se mohli radovat Tomáš Filip, 
Klára Zemková, Pavel Keprt, Jan Macíček, 
Miroslav Botur, Petr Tvrdý, Tomáš Bok a Ja-
kub Konečný.

Ve čtvrtém kole naši hráči zajížděli do 
Brušperku, který na tom byl podobně jako 
družstvo Frenštátu. Družstvo se však nesešlo 
kompletní, a  tak museli nastoupit i náhrad-
níci z  „D“ družstva hrající okresní přebor. 
Konečný výsledek 4:4 je pro naše hráče spíše 
zklamáním, a loňské druhé místo v tabulce je 
pro letošní sezónu na hony vzdálené. V Bru-
šperku se z vítězství mohli radovat Pavel Ke-
prt, Jan Macíček, Petr Tvrdý a  Radek Hala-
míček.
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Tabulka sk. B po 4. kole:

oKResní PŘeboR
Naše „C“ družstvo, jako obhájce titulu 

Okresního přeborníka nezačalo soutěž dobře 
a tak muselo ve druhém kole zabojovat pro-
ti Bystřici. A opět nevyhrálo. Při remíze 2,5 
ku 2,5 bodovali jen Tomáš Filip a Petr Tvrdý, 
půlbodem za remízu přispěl Tomáš Bok.

Až třetí kolo přineslo tříbodový úspěch 
v  Dobraticích v  poměru 3,5:1,5. Výhrou se 
na skóre podíleli Jakub Konečný, Petr Tvrdý 
a Adam Gebauer. Remizoval Tomáš Bok.

Tabulka po 3.kole:

„D“ družstvo po překvapivé výhře v prv-
ním kole nad „C“ družstvem hostilo mladé 
talenty z  „G“ družstva Beskydské šachové 
školy. Po jednoznačném průběhu jsme si při-
psali další výhru v poměru 4:1 (bodovali Mar-
tin Tauš, Rosťa Baran, Ivan Bebek a Otmar 

Carbol) a taktéž jsme neprohráli ani v dalším 
kole v  Bystřici, kde jsme vybojovali cennou 
remízu 2,5:2,5, kde opět vyhrál Martin Tauš 
a půl bodu za remízu přidali Miroslav Botur, 
Jiří Soural a  Zdeněk Bok. Překvapivě tedy 
naše „Déčko“ je na čele tabulky i když hlavní 
favorité soutěže mají o utkání méně.

Vraťme se ještě k utkání s mladíky z Bes-
kydské šachové školy, jelikož za toto družstvo 
proti nám nastoupili talentovaní sourozenci 
Michal a Martin Vaňkovi, kteří bydlí v Dob-
ré a se šachy začínali před dvěma a půl lety 
v kroužku na místní Základní škole. Oba bra-
tři patří ve své věkové kategorii mezi velmi 
dobré hráče, což už dokazují i v soutěžích na 
krajské úrovni. V samotném utkání staršímu 
Martinovi (12 let) se dokonce podařilo vy-
hrát svou partii s Jirkou Souralem, kterému 
je již 76 let. Byl to krásný souboj dvou rozdíl-
ných generací. Ani mladší Michal nezačal své 
utkání s Rosťou Baranem špatně, ale chyba 
ve střední hře poznamenala jeho nepříznivý 
výsledek.

A sourozenci Vaňkovi nejsou sami.  Potě-
šitelné je, že Beskydská šachová škola vede 
na naší škole již třetím rokem šachový krou-
žek a ty děti, které královská hra plně zaujme, 
mohou rozšiřovat své znalosti přímo v klubu 
Beskydské šachové školy pod dohledem kva-
lifikovaných trenérů. A není jich z naší školy 
málo.

opravdu skvělá příležitost pro děti, kte-
ré tak mohou s  touto hrou rozvíjet tvůrčí 
i logické myšlení, paměť, fantazii, přesnost 
i  vůli. šachy učí také trpělivosti, soustře-
dění a rozhodování. Prostě duševní sport, 
který vám dá mnoho do dalšího života. 

Za ŠO Sokol Dobrá Otmar Carbol
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Týden svobody v Dobré:  
Ohlédnutí za vzpomínáním na sametovou revoluci

V  týdnu od 11. do 17. listopadu 2024 
proběhla v  obci Dobrá série akcí nazvaná 
Týden svobody: listopadové vzpomíná-
ní pro všechny generace, připomínající 
35. výročí sametové revoluce. Akce, kterou 
zorganizovaly tři místní maminky (Michae-
la Hernik, Kristýna Pumrová a Markéta Jed-
ličková), se mohli zúčastnit obyvatelé všech 
věkových kategorií – od nejmenších dětí po 
celé rodiny či seniory. Díky podpoře z gran-
tového programu České spořitelny – Doká-
žeme víc, ve spolupráci s Nadací Via, mohly 
být pro účastníky všechny akce zdarma.

V rámci Týdne svobody proběhly tyto aktivity:

•	 Na plotě mateřské školy byla umístěna 
stezka pro nejmenší. Na děti čekaly hravé 
úkoly, které nabízely vedle vyluštění hesla 
také možnost vést rodinný dialog o rozdí-

lech v životě před revolucí a po ní. Stezka 
přitáhla pozornost rodin z Dobré i z okol-
ních měst. Úkoly, které byly organizátor-
kami poskytnuty volně ke stažení, byly 
využity v několika dalších městech, napří-
klad na Univerzitě Palackého v Olomouci.

•	 Sametové odpoledne v knihovně pro děti 
prvního stupně základní školy. Pro děti ve 
věku 6-11 let bylo připravené zábavné od-
poledne plné her, luštění, tvoření a promí-
tání animovaného filmu Fany a pes. Kapa-
cita akce se naplnila a každý malý účastník 
si odnesl domů krásnou tematickou knihu 
(Zeď autora Petra Síse nebo komiks Triko-
lora Martina Šinkovského). 

•	 Beseda Revoluce v  knihkupectvích se 
zaměřením na literaturu před a  po roce 
1989. Přednášku v knihovně vedl biblio-
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fil, pedagog a  člen Paměti národa Libor 
Magdoň, který svým poutavým (a  místy 
vtipným) povídáním zaujal nejen milov-
níky literatury a historie.

•	 Revoluční hospodský kvíz v  Kolovně. 
Kvíz spojil zábavu se vzděláváním a přilá-
kal mezigenerační týmy. Restaurace byla 
zcela zaplněná a  ohlasy diváků ukázaly, 
že tento formát je mezi lidmi vítaný.

Máme radost, že akce zaujala širokou 
škálu sousedů a  že si akci užili v  hojném 
počtu i  ti, kteří období sametové revoluce 
nezažili. Jako úspěch vnímáme také šíře-
ní vytvořených materiálů do dalších obcí 
po celé České republice. Akce se setkala 
s vřelým přijetím a ukázala, že i tak zásadní 
téma, jako jsou události roku 1989, lze pře-
dávat zábavnou formou. Plánujeme na sérii 

akcí navázat a  pokračovat 
v osvětě mezi dětmi i dospě-
lými v budoucnu.

Děkujeme obci Dobrá 
a  Davidu Hernikovi za za-
jištění fotodokumentace ze 
všech akcí, Mateřské škole 
Dobrá za ochotu a  poskyt-
nutí prostoru pro stezku 
s  úkoly, restauraci Kolovna 
za skvělé zázemí pro hos-
podský kvíz a  v  neposlední 
řade Místní knihovně Dob-
rá, zejména paní vedoucí 
Petře Slováčkové, za skvě-
lou spolupráci při organi-
zaci besedy i odpoledne pro 
děti. Moc si vážíme, že nám 
všichni vyšli maximálně 
vstříc a  akci podpořili, jak 
jen to šlo.

Týden svobody byl ne-
jen připomínkou významné 
historické události, ale také 
důkazem, že dialog o svobo-
dě je stále aktuální, důležitý 
a dokáže lidi spojovat. Děku-
jeme všem, kdo se zapojili!

za organizátorky  
Markéta Jedličková

DĚKUJEME
VŠEM,  KDO S  NÁMI  V  ROCE
2024  P EČOV AL I  O  DOBROSAD.

Udě la l i  j sme  spo lečně  h romadu  p ráce .
Dobro sad  se  měn í  p řed  oč ima .  Po jďme
s i  změny  p ř ipomenou t ,  s h r nou t ,  co  se
poved lo  a  p rob ra t  p lány  na  da l š í
sezónu .  Se jdeme  se :

v e  č t v r tek  2 3 .  l edna  2025  
od  17  ho d in  v  Has ičárně

S rdečně  z ve  t ým  Dobro sadu  
ve  spo l up rác i  s  Kom i s í  p ro  ž i vo tn í  p ro s t řed í
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Judisté z Dobré jsou neúspěšnější  
v České republice - shrnutí roku 2024

Turnajů jsme za uvedené období zvládli 
více než 80. Zahraničních bylo také dost, 
naši úspěšně bojovali na Slovensku, v Pol-
sku, Německu, Rakousku, Maďarsku, Slo-
vinsku, Chorvatsku, Litvě, Dánsku. Poprvé 
za naší existenci se nám podařilo postavit 
mužskou  1. ligu a Moravskou ligu mužů. 
Podpořili jsme tým JC Havířov v  doroste-
necké lize. Mix týmů U16, PČR Družstev 
U14 chlapců i  dívek. Zaznamenáváme 
4 starty na Evropském kapu kadetů kat. A. 
Start na Mistrovství Evropy kadetů a start 
na Mistrovství Evropy policie. Naše pří-
pravka měla 10x možnost účasti na turna-

jích přípravek. Pro naše členy především 
nováčky jsme pořádali 4 kola  Mistrovství 
klubu. Jedno kolo – Dětský den, bylo zru-
šeno kvůli počasí. Povedl se i prestižní tur-
naj Euroregion Beskydy. Dále jsme uspo-
řádali Pohár Olympijských nadějí. Proběh-
lo 27 přespávaček + 3 mimořádné. Zvládli 
jsme 6 judo kempů, 4x prázdniny ve měs-
tě. Propagační ukázky jsme prováděli na 
40  místech. Naši trenéři se vzdělávali na 
12 seminářích v republice. Naši nejlepší se 
účastnili 16 reprezentačních kempů doma 
i v zahraničí. Máme 13 medailí z Mistrov-
ství republiky ve všech kategoriích. Pravi-
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delně se účastníme Centrálních srazů v Os-
travě a  Olomouci. Do našich judistických 
aktivit, kterých bylo 163 za rok 2024, se za-
pojilo 480 sportovců.  Za rok 2024 naši nej-
lepší odtrénovali 590 tréninkových hodin.  

V  tělocvičně v  Dobré se připravuje 
140 judistů. V Dobré  vyrůstají další výrazní 
talenti. 

Výsledky nejvyšších soutěží – Doberských 
judistů. 

•	 M ČR U 16:  3. místo Oliver Radim Tra-
gan, Antonín Kubíček,  Martin Jež, 
Nejúspěšnější klub v republice v kategorii 
U16. 

•	 MČR U 18: 3. místo  Oliver Radim  Tra-
gan,

•	 MČR Ženy:  3. místo Karolína Kubíčko-
vá, 5. místo Eliška Kubíčková

•	 M  ČR Muži:  3. místo Luděk Kubíček – 
první medaile v historii klubu

•	 MČR UNITOP – 1. místo Karolína Ku-
bíčková, 1. místo jiu jitsu Karolína Kubíč-
ková,

•	 Mistrovství Evropy Policie – 5. Místo Ka-
rolína Kubíčková

•	 Družstva Mix týmů Ostrava U16 – 
1. místo Antonín Kubíček, Oliver Radim 
Tragan, Viktorie Fintová 

•	 Dorostenecká liga finále – Antonín Kubí-
ček

•	 MČR Družstva ženy – Eliška Kubíčková 

Díky obětavé práci trenérů, asistentů, 
rodičů a všech, kteří nám fandí a podporují 
nás, můžeme plnit stanovené cíle a dokázat 
stejné, nebo lepší výsledky, jako ve velkých 
profesionálních centrech v  Praze a  jinde 
v  republice. Těm patří veliké poděkování. 
Poděkování patří vedení obcí. Také sponzo-
rům, kteří nás podporují a bez jejichž pod-
pory se neobejdeme. Všem rodičům děkuje-
me za podporu svých dětí. 

Přejeme všem příznivcům a  občanům 
obce Dobrá krásné prožití vánočních svát-
ků a do roku 2025 jen to nejkrásnější. České 
srdce – judistické hodnoty. 

Luděk Kubíček, předseda oddílu

Změna ordinační doby  
Dětského střediska Dobrá, MUDr. Iva Kučerová

 17. 12. úterý NEORDINUJE SE

23. 12. pondělí 7.30 - 11.00 hodin

31. 12. úterý 7.30 - 10.30 hodin

2. 1. 2025 čtvrtek NEORDINUJE SE

Nutné případy ošetří DS Raškovice po telefonické domluvě,  
v době od 8 do 11 hodin, mobil 733 685 195.



- 38 -

Petra Čaganová zářila na světové scéně - stříbro 
z Taiwanu a Michal Brousil absolutním vítězem
Po těžkém mistrovství 

České republiky v  TFA, 
kde se Petra jen těsně ne-
dostala na stupně vítězů, 
přišla skvělá zpráva – jako 
jediná česká závodnice 
a  jedna ze tří elitních žen 
světa obdržela pozvánku 
na prestižní mistrovství 
Taiwanu v  disciplíně ul-
timate Firefighter Cha-
llenge. Spolu s  ní byly 
nominovány pouze Luiza 
Veritas z  Brazílie a  Diana 
Ferreira z Portugalska.

Na závodě Petra uká-
zala, že patří mezi svě-
tovou špičku. s  druhým 
nejrychlejším časem si domů přivezla 
stříbrnou medaili, když ji předčila pouze 
Diana Ferreira, se kterou si navzájem vy-
měnily pozice z nedávného mistrovství svě-
ta. Petra tak potvrdila svoji stabilní formu 
a schopnost držet krok s absolutní elitou.

Společně s Petrou na Taiwanu startoval 
i  její přítel Michal Brousil, který nezůstal 
pozadu a  stal se absolutním vítězem sou-
těže. Jeho výkon korunoval úspěch českých 
závodníků na této prestižní akci.

Ultimate Firefighter Challenge, obdob-
ná soutěži TFA (Nejtvrdší hasič přežívá), je 
jednou z fyzicky nejnáročnějších hasičských 
disciplín. Závodníci startují v  zásahovém 
kabátu, helmě a s dýchacím přístrojem, ale 
bez zásahových kalhot a  bot. čtyři úseky 

závodu prověří sílu, vy-
trvalost a  rychlost. Na 
začátku musejí závodníci 
rozvinout a  smotat dvě 
hadice. Následuje úsek, 
kde závodníci přesunují, 
stavějí a  vysunují žebřík, 
vybíhají s  hadicí do třetí-
ho patra, vytahují dvace-
tikilové závaží, seběhnou 
dolů a  zapojí proudnici. 
Třetí úsek zahrnuje posun 
těžkého závaží v  kolejnici 
pomocí kladiva, proběh-
nutí slalomem a transport 
80 kilogramové figuríny 
na vzdálenost 50 metrů. 
Poslední část závodu je 
nejnáročnější – závodníci 

dvakrát vybíhají do třetího patra, nejprve 
s dvacetikilovou hadicí, podruhé s motoro-
vou pilou, což prověří zbytek jejich fyzic-
kých sil.

Kromě závodění se Petra s Michalem se-
tkali s českým velvyslancem na Taiwanu a na-
vštívili baseballové utkání domácího týmu 
proti české reprezentaci. Tyto okamžiky 
podtrhly úspěšnou misi české dvojice, která 
na Taiwanu nejen skvěle reprezentovala, ale 
také zažila nezapomenutelné chvíle.

Petra a Michal tak opět dokázali, že čes-
ká hasičská scéna patří mezi světovou elitu. 
Zatímco stříbro z Taiwanu je pro Petru dal-
ším cenným úspěchem, Michalův triumf je 
jasným signálem, že český hasičský sport 
má globální úroveň.
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O pivu s pracovníkem pivovaru Radegast 
Janem Mališem

Jan Mališ se podílí na výrobě piva v ne-
dalekém pivovaru Radegast. Rád tráví čas 
s  rodinou, zvláště v  přírodě s  manželkou 
Ivankou, kromě toho ho baví jízda na kole 
a obecně sport. 

jak ses dostal k  zaměstnání v  pivovaru 
Radegast? 

Původně jsem vystudoval mlékárenskou 
školu a po dvou letech jsem zjistil, že mléko 
není hořké…, na rozdíl od piva  :-).  Protože 
jsem z  Dobré, nastoupil jsem do pivovaru 
Radegast, mám tak práci blízko svého byd-
liště.

Říkal jsi, že v pivovaru Radegast pracuješ 
již čtyřicet let.

Příští rok to bude čtyřicet let.

Vím, že nejsi přímo sládek, co v pivovaru 
děláš?

Sládek je jenom jeden, je to hlavní posta-
va, která zodpovídá hlavně za výrobu. Dnes 
je to po pětačtyřiceti letech poprvé žena. 
Je to hlavní šéf, a  já spadám pod ni, jsem 
takzvaný sladovník neboli vařič na varně, 
případně operátor, dá se to nazývat různý-
mi jmény. Vařím pivo podle plánu vaření, 
který určuje, jaký druh piva se vaří. U nás se 
vaří více druhů piva, nejenom Radegast, ale 
i Gambrinus, Kozel, Birell. Každá značka se 
vaří jinak.

jak se pivo vaří?
Vaření piva je velice složitý proces, exis-

tuje mnoho způsobů, jak ho uvařit. Obvykle 

se vaří ze sladu, který se vyrábí z  ječmene, 
případně z  jiných obilovin. Dalšími suro-
vinami jsou chmel a  voda, kterou bereme 
z přehrady Morávka. Je měkká a vhodná pro 
výrobu kvalitního piva. Poté se přidají kvas-
nice. Nejsou tam žádné umělé chemické lát-
ky, z tohoto pohledu je pivo naprosto čisté.

jak moc máš rád pivo jako jeho konzu-
ment?

Chutná mi, pracuji v  pivovaru čtyřicet 
let a pivo piju skoro každý den. Pivo je zdra-
vé, protože hodně prospívá tělu, střevním 
bakteriím. Ve výzkumném ústavu nám říka-
li, že neexistuje jediný zaznamenaný případ 
alergie na chmel a hořké látky. Kdysi, když 
měli lidé zažívací problémy, léčili se tím, že 
pili hořkou vodu – vývar z chmele, který jim 
třeba vyrostl na zahradě. Tím si čistili stře-
va. Ve výzkumném ústavu nám také řekli, 
že pivo je zdravější než voda. Ve vodě může 
být spousta bakterií a  tedy i  nemocí, kdež-
to v pivě jsou třeba čtyři procenta alkoholu, 
a to je pro bakterie velmi nepříznivé, proto 
v něm nejsou.

Co si myslíš o menších, řemeslných pivo-
varech, jako je třeba nedaleký Koníček ve 
Vojkovicích?

Ano, je to pěkné zpestření na trhu. Jsou 
hodně zaměřeni na speciály. Vaří různé dru-
hy, určitě je to dobře, protože si zákazník 
může vybrat z pestré nabídky. Fandím jim, 
obdivuji, že do toho jdou, i když to není moc 
jednoduché – u  nás spoustu procesů řídí 
počítače, kdežto malé pivovary musí mno-
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hé věci dělat samy, nemohou si tu náročnou 
technologii dovolit.

já jsem zjistil, že dříve vařili pivo výhrad-
ně v klášterech. 

První pivovar byl v  Břevnovském kláš-
teře v  jedenáctém století, také se vařilo na 
Vyšehradě, na vyšehradské kapitole. Tam je 
první zaznamenaná zmínka, že mniši vařili 
pivo. V té době museli mít od tehdejších úřa-
dů právo várečné, pivo vařit mohli jen mni-
ši, nemohl to dělat nikdo jiný, ani měšťané, 
to se změnilo až postupem času. V Břevno-
vě se vařilo pivo až do 19. století, pak byla 
pauza a nyní se od roku 2011 vaří v Břevno-
vě pivo znovu. Je problém ho sehnat, buď 
člověk musí navštívit klášter, nebo si může 
pivo třeba přivézt domů v lahvi. 

zmínil jsi, že pivo je zdravé. Říká se, že se 
doporučují dvě malá piva denně.

To už záleží, v  jaké je člověk kondici, 
jestli je zdravý, jak moc se pohybuje. Když 
budeš sedět a  jenom pít pivo, tak ti to asi 
moc nepomůže. Co se týče střev a zažívací-
ho ústrojí, jsou hořké látky velice prospěšné.

je Radegast tvé nejoblíbenější pivo? jaká 
máš rád piva?

Radegast je určitě moje nejoblíbeněj-
ší pivo, pak mám rád Plzeň, z  těch dalších 
mám rád třeba Svijany…

Co zahraniční piva?
Když jedu do ciziny, tak tam neberu své 

pivo, ale ochutnávám cizokrajná piva. Tím, 
že lze pivo uvařit nejen z  ječmene, nebo ze 
sladu, ale i z pšenice, případně dalších obi-
lovin, mohou být chutě i technologie úplně 
jiné. A každý pivař má v oblibě jiné chutě.

Chuť piva je ovlivněna i  způsobem čepo-
vání, že?

Ano, říká se, že v  hospodách to pivo 
mohou jedině zkazit, ne zlepšit. Tím, jak se 
starají o výčepní zařízení, jak ho čistí, jakým 
stylem čepují. Je spousta druhů čepování. 
Čepuje se různě, někdo na hladinku, někdo 
vícekrát. Jedním z  druhů čepování je šnyt, 
když někdo chce třeba jen půl sklínky.

jsou nějaké změny v průběhu sezóny, tře-
ba když zrovna není ječmen…

Výroba je pořád stejná. Rozdíl je možná 
v tom, že v teplé sezóně dochází k prudkému 
nárůstu prodeje piva a v českých zemích se 
několikanásobně zvýší poptávka, ve výrobě 
tedy musíme uvažovat, jak zajistit, aby byl 
piva dostatek. Technologicky je to pořád 
stejné, pivo se vaří stejně teď i v červenci. 

Vím, že Radegast docela řeší i ekologii.
Ano, mezi pivovarem Radegast a řekou 

jsou ekologické rybníky, které čistí vodu od 
nečistot. Samozřejmě odpadní vody nebo 
nějaké škodlivé chemikálie a  nežádoucí 
látky jdou na čistící stanici, kterou máme, 
to je zase něco jiného. Během čistění anae-
robní bakterie rozkládají nečisté látky bez 
přístupu vzduchu a  vzniká plyn, který se 
zachytává a  používá se znovu jako energie 
na vaření. Sedm procent plynu, které spo-
třebujeme my na varně, se vyrábí rozkladem 
odpadních vod.

Co říkáš na to, že v Dobré je málo kvalit-
ních restaurací?

Co na to říct? Je to škoda. Lidé z vesni-
ce by určitě měli zájem o restaurace, kde se 
nejen čepuje pivo, ale také kde se vaří dobré 
jídlo nebo kam se dá zajít za kulturou.  
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Máš rád Dobrou? Co tady máš nejraději?
V  Dobré mám nejradši krajinu v  okolí 

řeky Morávky, která je nádherná, nebo i Ka-
menec, prostě místní přírodu. Fandím také 
místnímu sportu, třeba fotbalu.

Kdybys mohl mávnout kouzelným prout-
kem a něco v Dobré změnit, co by mělo být 
nějak jinak, máš nějaký nápad?

Mi se nelíbí, že si lidé neváží toho, že 
vedení obce pro ně dělá spoustu kulturních 
i  jiných akcí. Hodně se jim toho nabízí, ale 

návštěvnost je často nízká. Myslím si, že je 
to škoda, navíc tomu organizátoři věnují 
hodně času, hodně energie. Já jsem v jedné 
komisi, v sociální komisi, lidé z naší rodiny, 
Katka Mališová, Honza Marenčák a  Petr 
Mališ jsou zase v  jiných komisích. Dělá se 
spousta akcí, ale lidé nechodí. Často jsme 
pořádali taneční zábavu nebo bál, loni byl 
pyžamový, byl zdarma a  přišlo tam dvacet 
lidí. Samozřejmě každý zmiňuje kruhový 
objezd, to je také důležité.

Rozhovor připravil Petr Salamon

Tříkrálová sbírka 2025 – základní informace
Termín koledování: 1.-14. ledna 2025

DaLší MožnosTI PŘIsPění:
- statické pokladničky – seznam bude uveřejněn na webových stránkách Charity Frýdek-

-Místek (možnost přispět v termínu 1.-14. ledna).

- bezhotovostní platba na sbírkový účet – 66008822/0800 (pro Charitu Frýdek-Místek pod 
VS:777988004), QR kód v mobilní bankovní aplikaci (do konce ledna).
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- platební brána portálu www.trikralo-
vasbirka.cz - k dispozici do 30. dubna.

jaK se sTáT KoLeDníKeM?
- Hlavní koordinátor – Silvie Vojkovská 

(tel. 733 741 564, email silvie.vojkov-
ska@charitafm.cz). 

- Více informací o  koledování k  dispozici 
na webu Charity České Republiky  htt-
ps://www.trikralovasbirka.cz/o-sbirce/
pojdte-koledovat.“ 

DoPRoVoDné aKCe
- Mše svatá na poděkování všem, kteří se 

do sbírky zapojili + žehnání koledníkům 
– 29.prosince 2024 v 10 hod. v kostele sv. 
Jana a Pavla v Místku 

- Tradiční Tříkrálový průvod ve Frýdku-
-Místku 4. ledna 2025.

- Tříkrálový koncert na ČT1 - v  přímém 
přenosu odvysílán 5. ledna v 18 hod.  



12/2024

- 43 -

Kdy: od 18.-23.12. 2024 

Kde: Stánek se bude nacházet naproti 
Penny v Dobré

Poskytujeme tyto služby:
•	 Zabití

•	 Vykuchání

•	 Stahování	z kůže

Přijímáme objednávky na tel. číslech:
732 809 393, 773 540 266

(Doporučujeme nenechávat objednávky 
na poslední chvíli, kapr výběrový nad 
2,5 Kg bude po zkušenostech z předcho-
zích let poslední dva dny v  omezeném 
množství!)

Přijďte si i  Vy zakoupit kapříka bezsta-
rostně a „nasát“ vánoční atmosféru spo-
lečně s námi.

Těšíme se na Vás!

Matěj & Vojta

Cer�fikáty
a řidičská
oprávnění

ZDARMA

STUDIJNÍ A UČEBNÍ
OBORY
• Automobilní
• Ekonomické
• Strojírenské
• Zemědělské

@sosfmcz

www.sosfm
.cz

Šťastná
volba

vzdělání

DNY OTEVŘENÝCH DVEŘÍ: 
6. 11. 2024
4. 12. 2024
15. 1. 2025
od 8:00 do 17:00

Střední odborná škola,
Frýdek-Místek,
příspěvková organizace

©
 K

LE
IN

Inzerce
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BAKERMAT ∙ CHINASKI
MIRAI ∙ RYTMUS

EWAFARNA ∙ REDZED
7PÁDŮHONZYDĚDKA
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OBECNÍ ÚŘAD DOBRÁ – TELEFONNÍ SEZNAM
558 412 300 Ing. Jiří Carbol, starosta
558 412 312   Pavel Peterek, 1. místostarosta
558 412 301 Ing. Ludmila Baranová, 2. místostarostka

558 412 308 Martina Nytrová, vedoucí správního odboru
558 412 311 Marcela Krestová, referent správního odboru, sekretariát,
  podatelna, ověřování, CZECH Point
558 412 307 Radka Mohylová, referent správního odboru, matrika, 
  ohlašovna, ověřování, objednávky služeb, CZECH Point

558 412 305 Marcela Kolková, vedoucí finančního odboru, účetní
558 412 306 Jana Kolářová, referent finančního odboru,
  místní poplatky, povolení průjezdu přes most

558 412 303 Jaroslava Frischtoková, vedoucí stavebního úřadu
558 412 302 Alena Alexová, referent stavebního úřadu
558 412 310 Jarmila Lisníková, referent stavebního úřadu   
558 412 304 Markéta Řízková, referent životního prostředí, silniční  
  správní úřad, kácení dřevin, investiční referent

558 412 309 Ing. Tomáš Chýlek, vedoucí odboru správy
736 614 720  majetku a investic
---------------
739 705 945 přehrávání hlášení místního rozhlasu 
---------------
558 412 313 Zdravá výživa, Taťána Jursová

Otevírací doba sběrného dvora v Dobré
Pondělí    8.00 - 12.00 hodin
Středa  13.00 - 17.00 hodin
Pátek 13.00 - 17.00 hodin
Sobota   8.00 - 12.00 hodin

Správce sběrného dvora:
739 630 870 Evžen Lisník

Zpravodaj Obecního úřadu Dobrá, tel.: 558 641 491-2; fax: 558 641 202; oudobra@dobra.cz.
Pravidelný výtisk – Registrace DL. č.E 12337. Výtisk zdarma.

Za příspěvky a za texty v inzerci vydavatel neodpovídá.
Sazba a tisk © Tiskárna KLEINwäCHTER holding s.r.o. Uzávěrka dalšího čísla: uvnitř listů.

Dovoz a odvoz kontejneru na bioodpad:
739 381 380 Zdeněk Friedel

Správce multifunkčního hřiště:    605 887 443    Jana Chobotová



Sprtec tour



Přijď te si zatančit a pobavit se!
K tanci i poslechu zahraje kapela La Fiesta Band.

VSTUPNÉ: 350 Kč (večeře v ceně)

Vstupenky a místenky si můžete zakoupit od 11. 12. 2024 
na OÚ Dobrá v kanceláři č. 17.

sobota 11. 1. 2025 od 19 hod.
společenský sál při ZŠ Dobrá

Vedení obce Dobrá ve spolupráci  
s Komisí pro kulturu a školství pořádá


